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Procesverbali 

 
ZAPISNIK 

 

Sa dvadeset treće redovne sednice VII akta Skupštine Opštine Istok, održane: 
31.01.2024.godine, u sali Skupštine Opštine Istok, sa početkom u 10:00 časova. 
 
Sednici su prisustvovali sledeći odbornici: 
 

1. Enver Rugova, LDK;  
2. Hajrush Shoshi, LDK; 
3. Faruk Kabashi, LDK; 
4. Haki Podrimaj, LDK; 
5. Faik Alushaj, LDK; 
6. Veton Kurtaj, LDK; 
7. Arta Balaj, LDK; 
8. Liridona Lajçi Avdiaj, LDK;  
9. Valbona Demaj, LDK; 
10. Ruzhdi Metaj, LDK; 
11. Njomza Demaj, LDK;  

12. Agron Gashi, AAK; 
13. Arianit Selmanaj AAK; 
14. Nexhmedin Balaj, AAK; 

15. Ardita Idrizaj, AAK; 
16. Ajshe Metaj,AAK; 
17. Negjdet Ramaj, AAK; 
18. Fjolla Ukaj, AAK; 
19. Florin Dreshaj,VV; 
20. Niman Beqiraj, VV; 
21. Floriana Maxharraj, VV; 
22. Lavdije Bujupaj, VV; 
23. Arian Shatri VV; 
24. Visar Haxhijaj, PDK; 
25. Andi Xhuraj PDK; 

26. Era Visoqi, PDK; 
27. Melis Smakic; 

 

Sastanak je bio otvoren i sastanku su prisustvovali: zamjenik načelnika opštine g. 
Ali Nimanaj, direktori direkcija, predstavnici OEBS-a, predstavnici DEMOS-a, 
administrativni službenici kao i lokalni mediji RTV – Fontana (spisak potpisa 
dokaza o učešću je sastavni deo ovog zapisnika i isti se nalazi u dosijeu: " primjer 
1") 
(Tok cijelog sastanka je snimljen, CD-ovi sa snimkom su također u fajlu: "primjer 
2"). 
(Cijeli sastanak je snimljen i objavljen uživo na 
https://www.youtube.com/watch?v=EBGVGVPqlKg 
https://www.youtube.com/watch?v=U7dDtFbLF_c 
https://www.youtube.com/watch?v=sdhASGmBcd8 
 
 
: “primjer 3”). 

http://kk.rks-gov.net/istog/
https://www.youtube.com/watch?v=EBGVGVPqlKg
https://www.youtube.com/watch?v=U7dDtFbLF_c
https://www.youtube.com/watch?v=sdhASGmBcd8
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Sjednicu je otvorio i vodio predsjedavajući Skupštine opštine g. Enver Rugova. 
 
 
Predsjedavajući Skupštine - pozdravio je sve prisutne na ovom sastanku. 
On je otvorio rad za dvadeset i treću redovnu sjednicu VII zakonodavstva i predložio 
sljedeći dnevni red za ovu sjednicu: 
 
Utvrđuje kvorum za održavanje sjednice na osnovu liste potpisa i prisustva u sali, 
prisutno je 26 članova Skupštine. 
 
Nastavljamo sa sastankom: 
 

Dnevni   red 
 
 

 

1. Razlozi za izostanak sa sastanaka, 
2. Usvajanje zapisnika sa prethodnog sastanka, 
3. Razmatranje Izveštaja o radu Skupštine opštine za 2023. godinu, 
4. Razmatranje izvještaja o radu predsjedavajućeg za 2023. godinu, 
5. Razmatranje izvještaja o radu KKSB-a za 2023. godinu, 
6. Razmatranje finansijskog izvještaja za četvrti kvartal, oktobar-decembar 2023. godine, 
7. Razmatranje Izveštaja o Planu integriteta za 2023. godinu, 
8. Razmatranje Izvještaja o realizaciji Akcionog plana transparentnosti za 2023. godinu, 
9. Razmatranje i usvajanje Uredbe o organizaciji rada u obrazovnim ustanovama 
preduniverzitetskog obrazovanja opštine Istok, 
10. Razmatranje Odluke o Zonskoj karti Opštine Istok 2024-2032, 
11. Godišnji izvještaj Tima za prava djeteta-Istog, 
12. Izveštaj Strateškog plana za kulturno i prirodno nasleđe za opštinu Istok 2023-2027. 
13. Izvještaj o radu KRM Ambienti, Operativna jedinica Istok (januar-decembar) 2023, 
14. Realizacija plana, ciljeva upravljanja otpadom i operativnog plana 2023, 
15. Razmatranje i usvajanje zahtjeva KRM Ambienti, Operativna jedinica Istok, za podizanje 
cijene usluge prikupljanja, transporta i odlaganja otpada, 
16. Pitanja članova Skupštine. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Pitam izvršnu vlast i odbornike Skupštine da li imaju šta da dodaju 
o tačkama dnevnog reda ili nekim novim tačkama? Reč ima direktor Naim Behlulaj. 
 
Naim Behlulaj - pozdravlja sve prisutne! Molim da se na dnevni red uvrsti "Formiranje 
komisije za dodjelu stipendija i žalbe", možda malo kasno. 
 
Predsjedavajući Skupštine - dobro, ima li neko šta da doda? Mislim da ne. Onda stavljam na 
glasanje, ko je da unese ovu predloženu tačku u današnji dnevni red? 
Nalazimo da 26 prisutnih članova Skupštine jednoglasno odobravaju da se tačka koju je 
predložio direktor Naim Behlulaj uvrsti na dnevni red današnje sjednice. 
 
stavljam na glasanje današnji dnevni red sa svim predloženim tačkama? Ko j  je? 
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Napominjemo da je dnevni red današnje sjednice jednoglasno usvojilo 26 prisutnih članova 
Skupštine. 
 
Razmatranje tačke 1. 
 
Predsjedavajući Skupštine - na osnovu liste potpisa prisutnih, ima 26 članova Skupštine, a 
Fjolla Ukaj (koji je učestvovao na sastanku) je odsutan. 
 
Predsjedavajući Skupštine - pre nego što krenemo sa drugom tačkom dnevnog reda, zamolio 
sam vas za razumevanje, direktor Uprave za obrazovanje, koji treba da iznese devetu tačku, 
ima smrt u porodici i ja moram da idem. Ako je moguće nastaviti s devetom tačkom na 
početku. 
 
Razmatranje tačke 2. 
 
Predsjedavajući Skupštine - imate li primjedbi, sugestija na zapisnik sa posljednje sjednice? 
Nalazimo da ne postoji. Stavljam na glasanje, ko treba da odobri zapisnik sa zadnjeg sastanka? 
 
Fjolla Ukaj stiže na sastanak. 
 
Nalazimo da je zapisnik sa prethodne sednice usvojilo 27 prisutnih članova Skupštine sa 27 
glasova za, 0 protiv i 0 uzdržanih. 
 
 
Razmatranje tačke 3. 
 
Predsjedavajući Skupštine - imali ste materijal, ako imate pitanja ili sugestija, naručite? Florin 
Dreshaj ima riječ. 
 
Florin Dreshaj - pozdravlja sve prisutne! Promašili ste neke veoma važne tačke, na sastanku 
koji smo održali za Plan rada Skupštine za 2024. godinu, rekli ste da je za to kriva izvršna vlast 
i da morate rezimirati. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - pa Florin, prihvatamo Vaš predlog. Da li još neko želi da govori? 
Nakon toga prelazimo na sljedeću tačku dnevnog reda. 
 
Razmatranje tačke 9. 
 
Predsjedavajući Skupštine - direktor Direkcije za obrazovanje Naim Behlulaj. 
 
Naim Behlulaj - materijal je stigao na vrijeme. Nacrt pravilnika je prošao sve procedure, ako 
imate nešto naručite. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Hajrush Shoshi. 
 
Hajrush Shoshi - pozdravlja sve prisutne! Takođe sam na prošlom sastanku upozorio da treba 
biti poseban član da su svi zaposleni u obrazovno-vaspitnim ustanovama dužni da nose 
uniformu tokom boravka u školi, a što se tiče modela i boje, odluku donosi Vijeće škole. 
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Predsjedavajući Skupštine - ima li još neko ko želi da raspravlja? Ajshe Metaj ima riječ. 
 
Ajše Metaj - pozdravlja sve prisutne! Ovdje smo postavili nekoliko zahtjeva, među njima je i 
zamjena radnog vremena direktora. Ko će zamijeniti te sate da bi se realizovao programski 
plan. Razgovarali smo i o rasporedu starateljstva, razredni staratelj je prethodno napravio 
program za realizaciju ovog časa, bio je jedan sat čuvanja sedmično i smatram da je izuzetno 
potrebno voditi računa o problemima djece. Kutija za reklamacije je bila tu i prošli mandat, 
trebalo bi je urediti i otvoriti. Što se tiče uniformi, taj propis obuhvata sve nastavnike, pomoćne 
radnike i ostalo osoblje, ali zavisi od toga kako se upravlja nošenjem uniforme, to je nešto 
drugo. Kao prijedlog, dao sam da se sat starateljstva smjesti u sedmični fond kao poseban sat sa 
programom i svim ostalim satima. 
 
Predsjedavajući Skupštine - da li je to predviđeno zakonom? Ako ne, vraćaju nam propis. 
 
Ajše Metaj - onda padaju zahtjevi koje dajete kroz Uredbu, nikako da se ostvare, na pritvor u 
subotu niko ne dolazi, protivreči li to ili ne direktor ima riječ, kaže nam. 
 
Predsjedavajući Skupštine - direktor obrazovanja Naim Behlulaj. 
 
Naim Behlulaj - poseban članak koji tražimo je vjerovatno razuman, ali na osnovu Uredbe iz 
2018. kaže da svo rukovodstvo škole mora biti opremljeno uniformama. Što se tiče zamjene sati, 
administrativno uputstvo kaže da se moraju zamijeniti, a što se tiče pritvora, ministarstvo 
priprema uputstvo da se uvede sat pritvora kao norma, ali do sada je to zakonom zabranjeno. 
 
Predsjedavajući Skupštine - hvala direktore! Ajshe Metaj ima riječ. 
 
Ajshe Metaj - sve dok se od razrednih staratelja trazi da ispune svoje obaveze, a nemaju 
prostora, to me je natjeralo da pitam za vrijeme kada je staratelj postupao, treba insistirati iz 
temelja jer nije rad samo jedne norme ali pitanja koja utiču na razvoj djece. Sad imam svoj 
razlog da li je to protivzakonito ili ne, neko drugi primjećuje. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - kroz uredbu nas ne možete vratiti. Haki Podrimaj ima riječ. 
 
Haki Podrimaj - pozdravlja sve prisutne! Razgovarao sam sa nekim ljudima koji rade u 
prosvjeti, jedina primjedba koju su dali zbog uslova je da treba produžiti sate za 45 minuta, jer 
je dnevna smjena zbog prevoza, šest sati kasno. Međutim, razgovarao sam sa direktorom i on je 
rekao da je to regulisano administrativnim uputstvom, ali direktor je ostavio član 10 tačka 6 
tako da će zajedno sa direkcijom doneti ovo rešenje i na osnovu uslova koji su postavili vreme 
nastave oni su predložili da kada postoji škola sa jednom smjenom, vrijeme bude 45 minuta, a 
sa dvije smjene 40 minuta. Ohrabrujem direktora da implementira ovu uredbu koja je dosta 
dobra. Nemam ništa konkretno. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - Andi Xhuraj. 
 
Andi Xhuraj - pozdravlja sve prisutne! Imam predlog u članu 30 tačka 3 gde piše da radi sa dve 
grupe dece u ustanovi ako ima više od dvadesetoro dece, inače je dužan da sa drugom grupom 
predaje u drugoj školskoj ustanovi, u naprotiv, ako radite sa grupom djece, onda ste plaćeni 
upola niže. Predlažem da se ova tačka ukloni iz razloga što je preveliko opterećenje za 
vaspitače koji pola sati provode u Vrellë, na primer, a drugu polovinu u Istoku, neka se uradi 
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analiza ili, gde je potrebno, biti dopunjeni vaspitačima, otvaraju se konkursi za popunjavanje 
mladih vaspitača. Predlažem da se ova tačka ukloni ili dopuni. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - direktor. 
 
Naim Behlulaj- dobro pitanje, ali to je definisano zakonom. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Andi je rekao da prosvjetni radnik zbog putovanja ne bi trebao ići 
na dva udaljena mjesta. 
 
Naim Behlulaj - da, predsednik, da, na primer, prosvetni radnik ne može da napusti Vrella i 
dođe u Istok, imamo veliki broj nastavnika i smanjuje se prosvetni kadar, čak i od strane 
ministarstva. Po zakonu je to obavezno, ali ga još nismo implementirali jer ima dovoljno 
edukatora. Po pravilu ga više ne možemo ukloniti. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Florin Dreshaj. 
 
Florin Dreshaj - hvala predsjedavajući! Pozdrav za sve prisutne! Izražavam saučešće direktoru 
u ime pokreta Samoopredeljenje! Primijetili smo neke nedostatke, odnosno tehničke greške koje 
su mogle biti ispravljene. Na primjer, gdje su navedene tačke ili članovi, jer ima slučajeva da se 
ponavljaju, ne znam da li će se ovaj propis poboljšati ili će ostati takav kakav jeste, kako ćemo 
glasati? Onda je možda bolje ostaviti ovaj propis za idući mjesec, ako nije žurba, da se te stvari 
slažu, npr. u članu 20. "zamjenik direktora prihvata programski plan nastavnika" u članu 34. 
"koordinator ocjenjuje programe" dok u članu 32. "nastavnik daje savjete nastavnicima o ovim 
programskim planovima". Ne moraju da planiraju programe. Na primjer, koordinator, kada 
ocijeni programski plan i pogleda koje su nedostatke, mora pokazati nastavniku, a zatim 
nastavniku. U članu 44. tačke 1.7 i 1.8 su iste. 
U nedostatku razgovora sa kolegama u nastavi, predlažem da se ova tačka odloži za sljedeći 
sastanak. Pravila nisu loša ali ima mnogo grešaka, počinje sa 1.1, 1.2, 1.3, završava se sa 1 i 
nikad ne počinje sa 2. Ako se ne promeni, onda Pokret Samoopredeljenje glasa protiv, ili 
predlažem da se odloži do sledećeg meseca kako bi se došlo do poboljšanja. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Nisam iz tog domena, Florine, ali mislim da je bolje da odem do tri 
čoveka i da vidim ko šta radi zbog transparentnosti, u ovom pogledu ja to govorim. 
 
Florin Dreshaj - zamjenik direktora to nije ni pogledao, samo je uzeo i poslao koordinatoru, 
zatim koordinator to ocjenjuje i daje nastavniku, koji onda prenosi podatke nastavniku. Zašto 
postaje tako komplikovano? 84 člana koje ova Uredba ima, mislim da je pretjerano. 
 
Predsjedavajući Skupštine - dobro. Stavljam na glasanje  prijedlog Hajrush Shoshija? 
 
Nalazimo da je predlog Hajrusha Šošija odobren od 23 prisutna člana Skupštine sa 14 glasova 
za, 5 protiv i 4 uzdržana. 
 
Stavljamo Uredbu na glasanje u cjelini, ko je za? 
 
Napominjemo da je Uredbu o organizaciji rada u obrazovnim ustanovama preduniverzitetskog 
obrazovanja opštine Istok usvojila 23 prisutnih poslanika sa 20 glasova za, 0 protiv i 3 
uzdržana. 
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Razmatranje tačke 4. 
 
Predsjedavajući Skupštine - zamjenik načelnika opštine. 
 
Zamjenik načelnika opštine - Vjerujem da ste na vrijeme dobili izvještaj o radu načelnika. Ako 
želite da ga pročitate, pročitaćemo ga sledeći put. Ako neko ima pitanja neka pita. 
 
Predsjedavajući Skupštine - potpredsedniče, smatram da su, zbog brojnih tačaka koje danas 
imamo na dnevnom redu, savetnici na vreme dobili materijal, tako da sada mogu da otvorim 
raspravu o ovoj tački. Ima li neko nešto oko ove tačke? Razmišljam da ne. Hvala ti! 
 
Pregled tačke 5. 
 
Predsjedavajući Skupštine - zamjenik načelnika opštine. 
 
Zamjenik načelnika opštine - Pozivam Skendera Hasangjekaja da ukratko iznese plan, imali ste 
materijal na vrijeme, pa ćemo razgovarati. 
 
Skender Hasangjekaj - Pregled izvještaja o radu KKSB-a za 2023. godinu. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Agron Gaši. 
 
Agron Gashi - pozdravlja sve prisutne! Pročitali smo ovaj izvještaj, kao i ostale izvještaje, imam 
neke primjedbe zbog nepoštovanja ovih izvještaja, daju se sugestije i vrlo dobri nalazi, ali se oni 
ne poštuju. Imam nekoliko pitanja za koordinatora ove komisije. Zašto direktori ne odgovaraju 
na ove sugestije sadržane u njima? Videli smo i ranije da su pritužbe iste, tako da nisu 
popravljene niti sprovedene. Imam nekoliko tačaka koje sam spomenuo ovdje. Prva tačka je 
nedostatak koordinacije sa Upravom inspekcije, gdje ima najviše pritužbi. U izvještaju su 
utvrđeni brojni nedostaci, posebno po pitanju zapošljavanja, nepoštivanja radnog vremena, 
zatim nalazi se godišnji odmor, posebno porodiljski. Onda je tu dio obezbjeđenja i situacija kod 
škola ili na trgovima na koje je bilo mnogo pritužbi.Trebalo je inspektorat malo više da pogleda 
te stvari. U prethodnom izvještaju smo davali upozorenja i opet su isti nalazi i ništa nije 
urađeno. Hteo sam da ova komisija koordiniše sa mnom, jer nam stižu isti izveštaji, nalazi su 
veoma dobri, priprema izveštaja je veoma dobra, ali nema aktivnosti od strane resorne 
direkcije. Zatim, u dijelu obrazovanja smo vidjeli da je nedostajalo sastanaka ove komisije sa 
školama koje bi, ako je bilo moguće, izvukle zaključke o nasilju u školama, ne znam zašto ti 
sastanci nisu održani sa direkcija za obrazovanje. Bilo je i velikih pritužbi na parkinge. Zatim 
drugo pitanje je prečišćavanje voda, gdje se zagađuju rijeke, ja sam i ranije imao pitanja i 
zahtjeva u vezi s tim, trebalo bi nešto da uradi nadležna direkcija. Moram se pozabaviti 
primjedbama građana jer je sistem za navodnjavanje u jako lošem stanju. Zatim prepreke na 
putu, posebno u dijelu škola, stanice i u dijelu centra gdje postoje zahtjevi i postoji potreba za 
preprekama na putu. Hvala vam puno! 
 
Predsjedavajući Skupštine - Florin Drešaj. 
 
Florin Dreshaj-Agroni je odlično pokrio ono što sam hteo da kažem, zvaničnik nam je objasnio 
zašto je ovaj izveštaj tako loš, ali mi se čini veoma nepoštenim da oni članovi koji bi trebalo da 
učestvuju na sastanku ne dolaze na sastanak čak ni sa pregledanim stvari, a ne zbog plaćanja sa 
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preostalim lošim omjerom. Nalazi su isti, ponavljaju se, ali za njih nema rješenja. Imam pitanje 
u vezi sa počinjenim krađama, a to su 34 obične i 37 teških, da li imamo izvještaj koliko je tih 
krađa rasvijetljeno? Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - Ajše Metaj. 
 
Ajshe Metaj - većinu stvari su isticale moje kolege, ali sam želio da istaknem radnike u 
privatnom sektoru, jer su diskriminisani po pitanju plate, produženog radnog vremena, a 
ugovori im se nedovoljno poštuju, jer poslodavci u privatnom sektoru kada su hoćete da ih 
otpustite, koliko su sigurni, treba ih usmjeriti da budu zaštićeni. Spomenuto je i da nedjelja 
bude slobodan dan, mi smo to pozdravili, jer smo to tražili i prošli mandat. Rečeno je da je 
opština Peć to uradila, mi takođe možemo da glasamo ovde, tako je, ali je pitanje u 
primenljivosti, koliko smo u mogućnosti da pratimo, treba ih prilagoditi na osnovu rasporeda. 
Tražio sam da nedelja bude slobodan dan, još pitam da li je moguće glasati, ali da li će to svi 
poštovati ostaje da se vidi. Zatim sam se fokusirao na edukaciju, maltretiranje u školi i 
manipulaciju opojnim supstancama, što je veliki problem. Imamo alate, ali kako da smanjimo 
maltretiranje, jer je to veliki problem u svim školama, jer ako se opterećujete u određenoj mjeri, 
osoba koja me maltretirala možda više ne postoji. Svi faktori moraju biti mobilisani. Ono što je 
konstantno je maltretiranje na društvenim mrežama, kako da utičemo da deca koja su u 
školama i koja se osećaju maltretirana ne poduzmu dalje. To je problem svuda na Kosovu. 
Pošto je reč o maltretiranju, govori se da je u našoj opštini došlo do smanjenja, da li ste ikada 
dobili statistiku u školama o broju maltretiranih učenica? A u poređenju sa vrijednostima koje 
su bile i koje su sada, da li postoji smanjenje ili povećanje maltretiranja? Drugi parametar koji se 
dosta pominjao je pitanje nasilja u porodici, i ovdje tražim statistiku, u našoj općini prema 
podacima koje imate od policije, da li se nasilje u porodici smanjuje ili povećava? Da li imamo 
skloništa u našoj opštini ili treba da ulažemo u prihvatilište za koje znamo da imamo u Peći i 
koliki uticaj imaju psiholozi i pedagozi na decu jedne porodice koja je bila izložena nasilju? 
Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - Andi Xhuraj. 
 
Andi Xhuraj - Nemam nikakvih primjedbi niti bilo čega, samo imam prijedlog da kolege koji 
žele uzeti riječ neka dođu sa direktnom kritikom ili prijedlogom, npr. u slučajevima nasilja u 
porodici koje ste spomenuli, a to su 37 Mi se bavimo pitanjima koja imamo u materijalu. 
 
Predsjedavajući Skupštine Ajše Metaj. 
 
Ajše Metaj - nismo faktori, jer ni nama ne odgovara da gubimo minute. Ali važno je razgovarati 
o ovim stvarima. Hvala ti! 
 
Skender Hasangjekaj - odgovara na pitanja i objašnjava detaljnije. 
 
Predsjedavajući Skupštine - zamjenik načelnika opštine. 
 
Zamjenik načelnika općine - kako je naglasio koordinator da je KKSB savjetodavno tijelo 
načelnika gdje je načelnik i član ovog vijeća. Većinu odgovora dao je Skenderi, ja sam samo htio 
govoriti o Inspektoratu rada i radnicima u privatnom sektoru. Ova pojava, o kojoj se 
raspravljalo u KKSB-u i preporukama koje su date, zabrinjavala je i predsjednika i vijeće jer 
većina o čemu se razgovaralo ostaje, iz tog razloga smo pozvali područnu kancelariju 
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inspektorata rada da se javi savjeta, a prema Vi ste ih i vidjeli u izvještaju, davali su prijedloge, 
novčane kazne, privatnom sektoru gdje se krše prava radnika. Što se tiče dijela opštinske 
inspekcije za zagađenje rijeka, vidjeli ste u izvještaju o radu načelnika da je inspekcija izašla na 
teren, sačinila izvještaje i izrekla novčane kazne. 
 
Skender Hasangjekaj nastavlja sa pojašnjenjima i odgovorima na pitanja. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Florin Drešaj. 
 
Florin Dreshaj - pokušavamo sa koordinatorom, ali postoji li direktor koji prijavljuje? 
 
Predsjedavajući Skupštine - izvještava o svom radu za KKSB, ovo je posebno tijelo Skupštine. 
Ima li neko o čemu da raspravlja? Pošto ne, hvala! 
 
Razmatranje tačke 6. 
 
Predsjedavajući Skupštine - reč je za vas, potpredsedniče! 
 
Zamjenik načelnika opštine daje riječ direktoru Gencu Ademaju. 
 
Genc Ademaj - pozdravlja prisutne i predstavlja tačku dnevnog reda „Razmatranje finansijskog 
izvještaja za IV kvartal, oktobar-decembar 2023. 
 
Predsjedavajući Skupštine - hvala direktore! Niman Beqiraj ima riječ. 
 
Niman Beqiraj - pozdravlja sve prisutne! Što se tiče ovog izvještaja, vidjeli smo da je u 
kapitalnim investicijama ostvaren suficit od blizu pola miliona, a sa prošlogodišnjih 1,3 
miliona, to je skoro 1,8 miliona ili skoro polovina budžeta za kalendarsku godinu za ovu 
kategoriju, što je podijeljen. Pitanje je zašto smo došli do tako velike brojke? Jer u ostalim 
kategorijama niste ostavili nijedan postotak nepotrošen, a čak ste rekli da je i prekoračen. 
Projekat reke Istok godinama prolazi kroz procedure nabavke, a opština svake godine gubi što 
se ovaj projekat ne realizuje. Pitanje je da li planirate da radite neki veliki projekat jer osim 
preuzimanja kredita za državne poslove ili rasipanja budžeta na komade asfalta i luksuznih 
automobila, ništa drugo nismo vidjeli i gotovo pola mandata je prošlo. Hvala ti! 
 
Genc Ademaj - odgovara na pitanja i objašnjava. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Florin Drešaj. 
 
Florin Dreshaj - Ja, direktor, imao sam neke primjedbe, za neke termine, postoje drugi prihodi, 
drugi porezi, a oni nisu razjašnjeni, ako dobijemo izvještaj i želimo da ga analiziramo, moramo 
znati odakle dolaze, tamo su takodje npr. u gimnaziji "Haxhi Zeka", znam da ima mnogo vise 
prihoda, ovde je prikazano samo 9,00 evra prihoda i zbog toga ne verujem ovom izveštaju. 
Hvala ti! 
 
Direktor Genc Ademaj objašnjava i odgovara na pitanja. 
 
Predsjedavajući Skupštine - hvala direktore. Odgovor Florin Dreshaj. 
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Florin Dreshaj - Hteo sam da se zahvalim direktoru na informaciji da škole imaju više 
sopstvenih prihoda, jer je godinama gimnazija "Hadži Zeka" bila lišena korišćenja sopstvenih 
prihoda, tehnička škola je uvek uzimala . Hvala još jednom na informacijama! 
 
 
Predsjedavajući Skupštine - Hajrush Shoshi. 
 
Hajrush Shoshi - Samo sam htio pojašnjenje kako bi javnost znala, samo 343 hiljade i 221 euro je 
otišlo u suficit, odnosno obračunava se višak koji je dio vladinog granta, dok ostatak ostaje u 
opštini što možemo korištenje, taj dio nije previše obračunat višak. Hteo sam i odgovor Florinu 
koji je rekao da je tehnička škola to koristila, koliko ja imam informacija i pošto sam ja bio 
direktor, svaki put kada je gimnazija "Hadži Zeka" imala svoj novac, a tehnička škola svoj, 
nikada nije bilo miješanja finansijskih sredstava. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Florin Drešaj. 
 
Florin Dreshaj - Hajrush kolega je takođe bio direktor u to vreme i on to zna, ne znam zašto to 
pokušava da sakrije. Bio sam u upravnom odboru škole u kojoj ona upravlja troškovima škole, 
a svake godine sredstva su prebačena iz gimnazije u tehničku školu i tako je i dalje. 
 
 
Predsjedavajući Skupštine Ajše Metaj. 
 
Ajshe Metaj - za sastavljanje rasporeda nastave, direktorka je rekla da nemam ekonomsku šifru 
da to platim iz školskog budžeta, a bili smo prinuđeni da plaćamo od 10,00 eura. Da li sada 
postoji mogućnost da direktor, kada hoće da plati ekonomskim kodom, da novac onome ko 
sastavlja raspored nastave. 
 
Genc Ademaj - dio dodatnog rada je regulisan zakonom. To je standardni obrazac koji se može 
zatražiti i u Upravi za školstvo i u Upravi za budžet, preuzima se i obogaćuje izvještajem koji 
dokazuje da je službenik radio određenu količinu dodatnog posla koji nije uračunat u ugovor, a 
direktor ga takođe odobrava, podnosi zahtjev DKA i službenik za plate ga obrađuje. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Hajrush Shoshi. 
 
Hajrush Shoshi - danas smo usvojili Uredbu, koja određuje ko će praviti raspored časova, on je 
odgovorna osoba koja se bavi rasporedom časova, ima dužnosti i odgovornosti. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Ajše Metaj. 
 
Ajše Metaj - Nisam pročitao propis jednom nego tri puta. Ali osoba koja priprema raspored ne 
mora to da radi svake godine jer je to delikatan posao, mora se nekako nadoknaditi. Sad sam 
saznao kako se to može nadoknaditi. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Negjdet Ramaj. 
 
Negjdet Ramaj - Tražio sam objašnjenje od direktora jer nam je na prošloj sjednici obećao za 
porodice boraca odgovor za oslobađanje od opštinskih taksi. 
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Genc Ademaj - u trenutku kada smo završili sastanak, srećom Uredba je bila pozitivna i stupila 
je na snagu. Skupština je podnela zahtev nakon sastanka i predsedavajući je dobio odgovor od 
MALU. 
 
Predsjedavajući Skupštine - ovdje koristim ovu priliku. MALS je to poslalo Ministarstvu 
finansija, tako da smo u zakonskom roku, dan kada su poslali, od tog dana imaju još petnaest 
dana, Ministarstvo finansija je to uzelo u razmatranje, nemam konačan odgovor, mi čekaju 
odgovor od njih. Hvala ti! 
Da li još neko želi da govori? Razmišljam da ne. 
 
Razmatranje tačke 7. 
 
Predsjedavajući Skupštine - zamjenik načelnika opštine. 
 
Zamjenik načelnika opštine je plan koji utiče na učinak opštine, ako ima konkretnih pitanja, 
spremni smo. 
 
Predsjedavajući Skupštine - hvala potpredsedniče. Hoćemo li otvoriti debatu o ovom pitanju? 
Agron Gashi ima riječ. 
 
Agron Gashi - Pogledao sam ovaj Plan integriteta, bilo je mnogo tačaka koje su imale veliki 
fokus, koje su ispunjene, bilo je i određenih pitanja koja nisu ispunjena i koja su veoma loše 
navedena, počevši od Direkcije za ekonomski razvoj koja je bila neki nalazi koji su bili u 
suprotnosti sa obećanjima, kao prva tačka pokretanja biznisa koji su otvorili mladi ljudi, 
utvrđeno je da nema podrške od njih, ranije je spomenuto obećanje povoljne klime za strane 
investitore , stvaranje poslovnih centara, ni to nije bilo uspješno. Zatim se kao problem pojavio 
turistički dio gdje su prihodi nula, zatim su ovim planom najviše napadnuti Uprava za 
inspekciju i poljoprivredu, izostala je kampanja podizanja svijesti, nefunkcionisanje pravne 
kancelarije u Upravi za Inspektorata, pa su iz ovog plana izišli nedostatci. U Obrazovanju, 
meritokratiji, transparentnosti, izvještaj je također utvrdio da postoji nedostatak 
transparentnosti i meritokratija ne pobjeđuje uvijek. U Upravi smo vidjeli da je bilo nalaza o 
neovlaštenom korištenju upravnih vozila. Pomenuo sam još jednom poljoprivredu, nejasni 
kriterijumi za otvaranje subvencija, nije bilo dovoljno transparentnosti, to je ono što je u ovom 
izveštaju. To su neke od tačaka koje sam vidio, pozvao sam direktore ili potpredsjednika da 
odgovaraju za nepoštovanje ovih pitanja. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - hvala Agrone! Reč ima direktor Genc Ademaj. 
 
Genc Ademaj - objašnjava i odgovara na pitanja. 
 
Predsjedavajući Skupštine - hvala direktore! Riječ ima direktor Astrit Hajrizaj. 
 
Astrit Hajrizaj - pozdravlja prisutne i odgovara na pitanja i objašnjava. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Agron Gaši. 
 
Agron Gashi - Rekao sam i direktoru, ovo je oblik izvještavanja i oni su imali svoja saznanja, ne 
znači da je to transparentnost, samo da je on to objavio, možda pošto nije transparentnost za 
određeni kriterijum, Upravi je bilo još dvadeset nalaza u poljoprivredi. Imamo svoj dio 
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negativnih pojava, kao što je zaštita šuma, gdje sam prije dva mjeseca tražio rješenje za lauriste, 
jer je zima prošla, a niko ne vidi šta rade u našim planinama. To su nalazi o kojima govori 
izvještaj i o kojima smo i mi govorili. Što se tiče ekonomskog dela, direktor je pomenuo fabriku, 
ali Istog nije samo ta fabrika, gore sam pomenuo kakvi su nalazi. Kao što sam ranije rekao, 
budžet je bio samo asfalt i izvještaj je takav. Nema podrške. 
 
Predsjedavajući Skupštine - direktor Astrit Hajrizaj. 
 
Astrit Hajrizaj - Govorim malo o temi oštećenja šuma, mi smo u završnoj fazi prenosa 
nadležnosti sa opština na Agenciju za šumarstvo, odnosno donesen je zakon koji nosi i 
ovlašćenja, trenutno ovlašćenja se prenose na drugu instituciju nemamo mogućnost sa 
razvijenom procedurom zapošljavanja kadrova. Iskoristili smo svoje mogućnosti preko 
nabavke gdje smo primili stručne kadrove na određeno vrijeme kojima su istekli ugovori i 
nemamo mogućnosti da te ljude zaposlimo. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - Agron Gaši. 
 
Agron Gaši - Pažljivo sam slušao direktora, čak i kada sam dao zahtev, znam da je to bio 
problem i bilo je šest ili devet Laurista koji su to ranije tražili. Opština im je poželjela 
dobrodošlicu na sastanak za koji sam vam rekao da se sastanete sa načelnikom opštine, ali 
rešenje nije doneto. Ove agencije traju godinama. Moj cilj i moje pitanje je, šuma se uništava, 
rešio sam sastankom sa tim ljudima, laure su bez ljudi, na kraju sam uzeo tehničkog radnika, 
da ne možemo da preokrenemo degradaciju šuma. 
 
Predsjedavajući Skupštine - zamjenik načelnika opštine. 
 
Zamjenik načelnika opštine - koliko je to bila naša nadležnost, dobili smo ih ugovorom o radu, 
postupkom nabavke je to bio jednogodišnji ugovor, istekao je i sada na osnovu zakona koji je 
donesen god. Skupštine Republike Kosovo o šumama, oni prelaze u nadležnost Agencije za 
šumarstvo, koja deluje preko regionalnih kancelarija, i na osnovu toga nemamo mogućnost čak 
i ako želimo da razvijamo procedure, konsultovali smo i pravni sektor, nemoguće je zaposliti 
osoblje za upravljanje šumama. Što se tiče nalaza iz oblasti poljoprivrede koji još nije počeo, mi 
smo ugovorili firmu za nadzor kapitalnih projekata, gde preko nje formiramo i komisije za 
nadzor ovih projekata.Hvala! 
 
Predsjedavajući Skupštine - da li neko želi da govori o ovom pitanju? Razmišljam da ne. Hvala 
svima na odgovorima! 
 
Razmatranje tačke 8. 
 
Predsjedavajući Skupštine - zamjenik načelnika opštine. 
 
Zamjenik načelnika opštine - dobili ste materijal i za ovu tačku, ako imate pitanja ili nešto 
naručite. 
 
Predsjedavajući Skupštine - da li neko želi riječ? ne. Hvala vam! 
 
Razmatranje tačke 10. 
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Predsjedavajući Skupštine - mi smo podelili dokument koji nam je vraćen od strane MALS-a, 
na ponovno razmatranje iako je unapred dao saglasnost, ima nekih tehničkih grešaka koje smo 
napravili, u pitanju su datumi otvaranja u zakone u člancima. Koristi se riječ 'mape', a ne 'mape' 
jer je to mapa područja. Mi smo ga odobrili 28.12.2023. ovdje uz saglasnost ministarstva 2023-
2031, istražuje se 2023. godina, pa kada smo to odobrili godinu dana kasnije, predložili su nam 
u ministarstvu da promijenimo naziv dokumenta i nazovemo ga za godine 2024-2032. Mogu 
otvoriti debatu, govori Niman Beqiraj. 
 
Niman Beqiraj - pozdravlja sve prisutne! Što se tiče Zonske karte, ona je već pretjerano kasnila i 
na štetu svih interesnih grupa. Ovaj put se kaže da je to tehnička greška, ali ta greška, čak i ako 
je tehnička, moramo znati da proizvodi pravne efekte. Na prošlom sastanku sam pitao 
predsjedavajućeg da li čita odluke koje potpisuje jer i on ima odgovornosti, ali nema jer su te 
tehničke greške vrlo česte. Takođe, kao što sam vidio, nema samo tehničkih grešaka, već ima i 
pozivanja na zakone i neadekvatnih instrukcija. Nadam se da nam se više neće vratiti u 
recenziji. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - Ne znam ko je kriv za kašnjenje, Niman, mi smo lično bili tamo, 
razgovarali smo i dobili njihovu sugestiju. Izdate su tehničke greške, mogu se desiti, i ja sam ih 
potpisao, a ne predsjedavajući. Nije veliki problem, pozvao sam vas da glasate o Zonalnoj karti 
opštine Istok, to je u interesu svih građana. Ko treba da glasa? 
 
Nalazimo da je razmatranje Odluke o Zonskoj karti Opštine Istok 2024-2032 odobreno od 25 
prisutnih članova Skupštine sa 25 glasova za, 0 protiv i 0 uzdržanih. 
 
 
Razmatranje tačke 11. 
 
Predsjedavajući Skupštine - zamjenik načelnika opštine. 
 
Zamjenik načelnika opštine - pred vama je izvještaj, to je izvještaj o radu Tima za prava djeteta-
Istog. Ovaj izvještaj kroz uključivanje kao indikatora utiče na grant učinka, ako neko ima nešto 
narudžbe. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Florin Drešaj. 
 
Florin Dreshaj - ako je kako potpredsjednik kaže, samo za nastup, možda možemo ostaviti i 
bićemo dobro, ali ovaj izvještaj nije izvještaj za mene, kaže nam da su održali sastanak 01.12. 
2022 i odlučeno da se osnuje, sledeći sastanak 03.03.2023, tim je formiran, sledeći sastanak 
21.09.2023 objavljeno je saopštenje tima, sledeći sastanak je održan 03.10.2023, sastanak u svrhu 
izrade nacrta rada tima, dok je 09.11.2023 održan sastanak za promociju tima. Ne mogu da 
kažem u ovom izveštaju o zaštiti prava deteta, da je utvrđeno kršenje prava ili da je nešto 
preduzeto. Hvala vam puno! 
 
Predsjedavajući Skupštine - ovaj plan je usvojen veoma kasno u oktobru. Održavaju se brojni 
sastanci i aktivnosti za prava djeteta, mi imamo zvanični ovdje, ako ima šta dodati neka naruči. 
Govorila je Vlora Gjoci, službenica za prava djeteta. 
 
Vlora Gjoci - pozdravlja sve prisutne i predstavlja godišnji izvještaj Tima za prava djeteta-Istog. 
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Predsjedavajući Skupštine - hvala puno Vlora! Florin Dreshaj ima riječ. 
 
Florin Dreshaj – ispitivanje je bilo o tome da smo pročitali da su ti sastanci održani. Nisu nam 
rekli šta je urađeno za prava djece. Ovo je počelo 2022. godine, još nisu počeli sa radom. 
 
Predsjedavajući Skupštine - zamjenik načelnika opštine. 
 
Zamjenik načelnika općine – profesor, vjerujem da sam uz pojašnjenja Valone dobio potrebne 
odgovore i opravdanja. Da napravite izvještaj kako tražite šta je ovaj tim uradio od 2024. 
godine, tako da ćete krajem godine ili početkom 2025. imati sve aktivnosti koje su preduzete. 
Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - ima li još pitanja ili diskusija u vezi sa ovim? ne. Hvala svima! 
 
Razmatranje tačke 12. 
 
Predsjedavajući Skupštine - zamjenik načelnika opštine. 
 
Zamenik načelnika opštine - svi ste prihvatili izveštaj, to je izveštaj u kratkim crtama o tome šta 
je urađeno na realizaciji Akcionog plana za transparentnost opština u okviru kulturnog i 
prirodnog nasleđa za opštinu Istoka, ako bude diskusija tu smo. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Floriana Maxharraj. 
 
Floriana Maxharraj - pozdravlja sve prisutne! Pažljivo smo pročitali Plan kulturnog i prirodnog 
nasleđa za opštinu Istok 2023-2027. Poznavajući značaj i vrednost kulturnog nasleđa, tokom 
čitanja videćemo da je izveštaj manjkav, više liči na ideološki nego na strateški plan, govorimo 
o veoma osetljivoj temi za četvorogodišnji plan, a to je pokriveno samo na tri stranice. Imam 
nekoliko pitanja za izvršnu vlast, kako mislite da ćete postići opšte ciljeve koji su predstavljeni 
u ovom planu? Koliko je posla urađeno na identifikaciji kulturnog i prirodnog nasleđa u 
opštini Istok tokom dvogodišnjeg mandata? Ako postoje identifikacije koje su one? Prema 
nekim nezvaničnim informacijama, govori se da će biti uklonjene ograde koje su postavljene na 
obali crkve u Studenici? Da li je postojala dozvola za postavljanje ovih ograda i da li će biti 
uklonjene? Vjerujem da bi pojašnjenje po ovom pitanju bilo dobro i za nas i za vas. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - potpredsjednik. 
 
Zamenik predsednika opštine – pojašnjenje, ovo nije strateški plan, već izveštaj o radu na 
Strateškom planu za kulturno i prirodno nasleđe za opštinu Istok. Plan je odobren 2023. 
godine, tada su, verujem, urađene analize i date potrebne sugestije, usvojen je na ovoj 
skupštini, tako da nije plan nego izveštaj o radu. Što se tiče ograde, arheološki nalazi u selu 
Studenica i Vrellë su kapitalni projekti koji su odobreni na ovoj skupštini, dok za ostale delove 
rasprave nemamo informacije da će biti uklonjeni, ali ako ima drugih stvari koje ne znamo, 
možemo o njima razgovarati i vidjeti o čemu se radi. 
 
Predsjedavajući Skupštine - hvala potpredsedniče! Agron Gashi ima riječ. 
 
Agron Gaši - Video sam i ovaj strateški plan za koji mu potpredsednik kaže da je izveštaj, 
pominje se kao strateški plan, ne može da bude izveštaj jer nije iz prethodnih godina. To nije ni 
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izvještaj ni plan, ako je izvještaj trebao je detaljno pokazati šta je urađeno za 2023. godinu, 
pokazuje ciljeve koji su urađeni. To je strateški plan. Imate samo jedan postavljen cilj koji je 
primarni, a to je zaštita vrijednosti prirodnih resursa, to je naša obaveza, nijedan plan ne 
pokazuje kako želite da razvijate turizam, nula ulaganja u turizam, razvijajte obrazovanje za 
nove generacije, gradite vodiče bogatije turisti, što više vide gdje su posjetili, treninge, vodiče, 
obuku stručnog osoblja itd. Ne vidimo nikakav strateški plan ili izvještaj. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - potpredsjednik. 
 
Zamjenik načelnika opštine – rekao sam na početku nije Strateški plan koji je izglasan prošle 
godine, to je izvještaj koji je sažet u dijelovima ovog izvještaja. Vi ste vidjeli dio aktivnosti, da li 
je trebalo detaljnije, to je vaša kritika, ja se tome ne protivim. Ali ostalo se ogleda u onome što je 
urađeno u oblastima baštine. O ovom izvještaju se ne glasa. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Agron Gaši. 
 
Agron Gaši – ovde se ništa ne prikazuje, osim ove četiri tačke koje su kao ciljevi, to nije izveštaj 
jer ništa ne izveštava, poenta je izveštaj i ovde se piše Strateški plan. 
 
Predsjednik Skupštine - Izvještaj Strateškog plana za kulturnu baštinu. 
 
Agron Gaši - gde je izveštaj? Ovdje se piše Strateški plan. Moja analiza je vrlo jasna, ne možete 
mi reći da je izvještaj da nije. Ako spomenem ciljeve, to nije izvještaj. Recite nam u dvije riječi o 
čemu se u ovom izvještaju govori o radu turizma i kulture? 
 
Reč ima predsednik Skupštine - Florin Drešaj. 
 
Florin Dreshaj - Imao sam prijedlog i htio sam ga staviti na glasanje jer ga ne stavljam kada ga 
predlažem za predsjednika. Potpredsjednik kaže da je to izvještaj, on ovdje piše plan. Prvo, 
mnogo je grešaka, drugo, ponavljaju se iste reči, maltretiranje je i uvreda za Skupštinu što ste 
ovo doneli, sad reci izveštaj ili plan. Tražio sam da se ova tačka dnevnog reda skine i da se 
napravi izvještaj ili plan i dođe na sljedeći sastanak. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - Hajrush Shoshi 
 
Hajrush Shoshi- ako kažemo da je to manjkav izvještaj, jeste. To je izvještaj o realizaciji 
strateškog plana i na kraju imamo opšte ciljeve, obavljene su dvije konzervacije objekata 
kulturne baštine. Ovo je takođe neka vrsta izvještaja, ova dva posla su obavljena. Hvala ti! 
 
Predsednik Skupštine - ovo je izglasano veoma kasno u Skupštini. Svaki početak je važan za 
realizaciju ovih ciljeva. Veoma je važno da se imenuje tačka dnevnog reda. To je izvještaj o 
strateškom planu, nemojte me pogrešno shvatiti. Da li neko želi da razgovara i o ovoj temi? 
Florin Dreshaj govori. 
 
Florin Dreshaj - stavka je pisanje izvještaja o strateškom planu, predlažem da se ova stavka 
odloži za sljedeći sastanak i da se definiše da li je to plan ili izvještaj. 
 
Predsjedavajući Skupštine - ko je ova tačka dnevnog reda da se ide na naredni sastanak sa još 
jednim izvještajem o ovoj tački? 
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Konstatujemo da od 25 prisutnih članova Skupštine, sa 11 glasova za, 14 protiv i 0 uzdržanih, 
predlog poslanika Florina Dreshaja ne prolazi. 
 
 
 
Razmatranje tačke 13. 
 
Predsjedavajući Skupštine - direktor kompanije "Ambienti" Alferd Tahirsylaj. 
 
Alferd Tahirsylaj - pozdravlja sve prisutne i uvodi tačku dnevnog reda „Izvještaj o radu KRM 
Ambienti, Operativna jedinica Istog (januar-decembar) 2023. 
 
Predsjedavajući Skupštine - hvala! Negjdet Ramaj ima riječ. 
 
Negjdet Ramaj - pozdravlja sve prisutne! Pročitao sam izvještaj KRM-a "Životna sredina" i kaže 
se da su senzibilizirali stanovništvo o zaštiti životne sredine. Želeo sam da znam kakvu vrstu 
podizanja svesti, da li su održali sastanak sa građanima, ili su delili brošure, održavanje 
deponije u Tućepu se kaže da održava kompanija ugovorena od strane opštine, ali tokom 
meseca maja i juna ugovorili drugu firmu u vrijednosti od 12.886,00 eura, razlog zašto su 
promijenili firmu? I u ostalim kaznama, 3634,00 eura, zanimalo me koje su kazne u pitanju? 
Hvala ti! 
 
Alferd Tahirsylaj - mi smo održavali deponiju jer je tender proslijeđen opštini, tako da je ostala 
bez tendera i morala se održavati. Što se tiče svijesti, imali smo skoro svakodnevne sastanke, 
dok u pogledu kazni postoje saobraćajne kazne za deponiju od inspektorata ministarstva. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Andi Xhuraj. 
 
Andi Xhuraj - Imam pitanje, pomenuli su u izvještaju, drugi razlozi za uklanjanje kontejnera su 
to što je primarna djelatnost kompanije transport kućnog otpada kroz kontejnere, bacali su 
građevinski otpad što je predstavljalo problem za radnici i mašine uzrokovali su nam mnoge 
nedostatke. Također su bacali životinjski otpad koji je za radnike predstavljao opasnost od bilo 
kakve infekcije. Moje pitanje je, da li oni sa uklanjanjem kontejnera koje su uradili misle da su 
napravili rješenje, jer ako se taj građevinski i životinjski otpad bacao u kontejnere sada se baca 
na zemlju. Užasno je vidjeti stambeni kompleks u centru, ovo pitanje je kao zabrinutost 
pokrenuo i kolega Lavdije. Ako su ovo vidjeli zašto nisu obavijestili inspekciju već su odlučili 
da uklone kontejnere. 
 
Predsjedavajući Skupštine - govor Alfreda Tahirsylaja. 
 
Alferd Tahirsylaj - tamo je ista situacija sa kontejnerima kao i bez kontejnera. Nije problem 
kompanije, već tog dijela stanovništva. 
 
Govori predsjednik Skupštine - Andi Xhuraj. 
 
Andi Xhuraj - Vidim da je bio spreman jer vidim taj dio na fotografiji. Šta ako sada odemo i 
vidimo ovaj dio, da li je u čistom stanju? 
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Alfred Tahirsylaj - da, čisto je. Taj dio se čisti sedam puta sedmično. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Haki Podrimaj. 
 
Haki Podrimaj - Pročitao sam izvještaj, čak i prošle godine sam bio malo kritičan jer sam tražio 
od njih izvještaj u tabelarnom obliku za posljednje tri godine, za troškove, za naplatu i količinu 
otpada odnesenog u skladište, pa da znamo kuda kompanija ide. Dali ste nam samo za prošlu 
godinu, ovaj put ste uštedeli skoro u svim digasterima. Ali drugi put sam vas zamolio da nam 
dovedete u tabelarnom obliku posljednje tri godine koje imamo na umu. 
 
Alfred Tahirsylaj - daje pojašnjenje. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Agron Gaši. 
 
Agron Gaši - Hteo sam da se povežem sa kontejnerima u centru tamo jer tamo živim. Hteo sam 
da kažem da otkako su uklonjeni ti veliki kontejneri, smeće se stalno baca, ali ne od strane 
stanara, jer sva preduzeća u centru bacaju svoje smeće tamo, stanovnici ga sada imaju iz malog 
kontejnera na ulazu, direktor zna da se svaki dan čisti, iz tog razloga mora da se napravi 
rešenje jer su i biznisi. 
 
Alfred Tahirsylaj - daje pojašnjenja. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Niman Beqiraj. 
 
Niman Beqiraj - što se tiče situacije na terenu KRM "Ambienti", lično sam zadovoljan da je do 
sada dobro prošlo, ali imam nekoliko pitanja u vezi troškova zarada, a na osnovu dobiti koju 
sam vidio da je ova godina ostvarila , ali je na osnovu razlike između naplate i troškova, negdje 
oko 143.000,00 eura. Pitanje za direktora je kada planirate malo da podignete plate pošto su 
prihodi veliki? Sledeće pitanje je specifikacija troškova u broju 24, plaćanje usluga upravljanja 
3.000 evra. Ne razumijem šta ulazi u ove troškove, možete li nam reći? Ni poslednje pitanje 
nisam video da je Peć vratio kredit od 10.000 evra koji smo dali prošle godine, a direktor je 
obećao da će ga vratiti. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - hvala Nimane! Alfred Tahirsylaj ima riječ. 
 
Alferd Tahirsylaj - ova dobit je ostala jer nije bilo mogućnosti da se sprovedu procedure, jer 
smo zaostali sa realizacijom poslovnog plana za realizaciju kapitalnih investicija i za druge 
stvari. Bilo je nekoliko povećanja otplate duga, zadnja rata je vraćena 24.01.2024, tako da smo u 
ovom dijelu dobri i vratili su sredstva. Plaćanja za usluge upravljanja su plaćanja koja se vrše 
na regionalnom nivou za rukovodeće osoblje, posebno za procedure nabavke, pravnu 
kancelariju i kancelariju za reviziju. Što se tiče povećanja plata, ne mogu da kažem ni da ni ne, 
jer to ne zavisi od mene, zavisi od regionalnog nivoa, razgovaramo, ali kada se desi ne mogu 
ništa konkretno da kažem. 
 
Predsjedavajući Skupštine - da li neko želi da govori? ne. Hvala ti! 
 
Razmatranje tačke 14. 
 
Predsjedavajući Skupštine - direktor javnih službi Abedin Kabaši. 
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Abedin Kabashi - pozdravlja sve prisutne i predstavlja tačku dnevnog reda Realizacija plana, 
ciljevi upravljanja otpadom i Operativni plan 2023. 
 
Predsjedavajući Skupštine - hvala direktore! Hoćemo li otvoriti debatu o ovom pitanju? Da li 
neko želi da raspravlja o ovoj tački dnevnog reda? ne. Hvala ti! 
Shqyrtimi i pikës 15. 
 
Predsjedavajući Skupštine - reč je za vas, potpredsedniče! 
 
Zamjenik načelnika opštine - riječ je o direktoru Abedinu Kabashiju. 
 
Abedin Kabashi - predstavlja tačku dnevnog reda 'Razmatranje i usvajanje zahteva KRM 
Ambienti, Operativna jedinica Istok, za podizanje cene usluge prikupljanja, transporta i 
odlaganja otpada. 
 
Predsjedavajući Skupštine - hvala direktore! Agron Gaši je tražio reč. 
 
Agron Gashi - videli smo ovaj zahtev iako znamo da je malo teško i za kompaniju i za džepove 
građana, takođe smo razgovarali sa direktorom da nemamo tačne podatke, ali neka ovo ostane 
u rukama skupštinara. Ovde su potrošena sredstva za izgradnju te deponije, bilo bi dobro da se 
razgovara i sa ministarstvom, umesto da sada dolazimo u ovaj deo da idemo tamo na Sferku. 
Tako da je gotova stvar, kazna je stigla, ranije smo imali pritužbi na njeno upravljanje. Direktor 
je pomenuo i druge opštine, one su mogle na različite načine da donose rješenja građanima ne 
tražeći novac od vas, gdje smo prošle godine od njih tražili jedan (1) euro više. To je preduzeće 
među najboljima, izvještaj je dobar, ali ja sam sada opština koja dotira građane onim dijelom 
koji donosi izvještaj što se tiče troškova za te derivate koje ima. Mislim da će opština dajući 
šansu ovoj kompaniji to podijeliti i ovaj put neće dirati džepove građana. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - Ajše Metaj. 
 
Ajshe Metaj - da li ste ikada imali dojavu da je ležište u opasnosti od zatvaranja i da li ste tražili 
izvještaj od Ministarstva životne sredine zašto kasnije nije bilo roka, a u vezi podizanja čak i 
prošle godine kada smo podigli (1 ) eura, ja lično nisam dizao, razlog je što veliki dio građana 
ne vodi računa o drugim troškovima. Ali pošto smo došli u ovu situaciju, nemamo drugog 
izlaza nego da se otpad mora ukloniti, slažem se sa Agronom koji je rekao da bi opština mogla 
da subvencioniše građanina, koliko god da je cena postavljena, jer se to videlo i u preduzeću da 
su rashodi porasli, to su razlozi podizanja cene, ali sam što pre našao izlaz koji je pomogao 
građanima. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - direktor. 
 
Abedin Kabaši - daje pojašnjenja. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Niman Beqiraj. 
 
Niman Beqiraj - Niman Beqiraj govori. KRM "Ambienti" se sigurno dobro pokazao na terenu i 
finansijski, što smo vidjeli i cijenimo. Razlika između troškova i naplate ove godine iznosila je 
143.000,00 eura. Zbog toga ne smatramo razumnim još više dizati cijenu, pošto je od dolaska 
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novog predsjednika poskupjela za 35% od 4,6, sada se traži da postane 7. Promjena lokacije u 
Sferku svakako iziskuje dodatne troškove, ali oni su još uvijek pokriveni prihodima koje ima, 
opravdanje za pokrivanje troškova iz ovog povećanja nema. Ako želite ovim povećanjem 
poboljšati uslugu ili povećati plate radnicima, to bi svakako bilo razumnije, ali povećanje u 
korist kompanije koja dovoljno generiše je nepotrebno. I ovdje se, osim povećanja, traži i 
ugovor za pokrivanje troškova održavanja javnih površina. Troškovi održavanja divlje 
deponije koji su bili ranije više ne postoje, pa se time opet smanjuju troškovi. Ako se vidi da 
KRM "Životna sredina" počinje da ima problema, evo skupštine i ona će preduzeti razumne 
mjere i mi to moramo podržati. Stoga ćemo kao grupa glasati protiv povećanja cijena i pozivam 
i ostale kolege da učine isto. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - hvala Nimane! Haki Podrimaj ima riječ. 
Haki Podrimaj - niko od vijećnika koji su ovdje svojom voljom ne glasa jer je građanin direktno 
napadnut. Ali jedino što nismo predvidjeli budžet za subvencije, ovdje je pitanje da li je bolje 
skupiti jedan (1) euro ili čak dva-tri mjeseca da ovo javno preduzeće bankrotira. Opet građanin 
kad obračuna za dvanaest (12) evra nekome je previše, po našoj volji to je nužnost koja se traži 
da poskupi jer ako ova firma ode u stečaj onda će problem ponovo oživeti. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - Hajrush Shoshi. 
 
Hajrush Shoshi - nije lako glasati za promjene, pogotovo danas kada svi vidimo krizu, ali 
moramo tražiti razumijevanje građana, privrede i svih da zajedno sa kompanijom podijelimo 
ovaj (1) euro, pod uslovom da oboje predsednik i izvršna vlast tokom ove godine preduzimaju 
nešto u vezi sa subvencionisanjem ove kompanije sredstvima koja će svakako odrediti iznos. 
Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - direktor. 
 
Abedin Kabaši- odgovara na pitanja. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Niman Beqiraj. 
 
Niman Beqiraj - hvala direktoru na pojašnjenjima! Sreća je da su ti troškovi dobri, ali ako 
pogledamo s druge strane, sada su uklonjeni troškovi održavanja divlje deponije, više nam ne 
treba održavanje deponije. Drugi je novi ugovor koji operativna jedinica u Istoku traži za 
održavanje javnih prostora i njihovo proširenje, evo i nekih dodatnih prihoda, takođe razlika 
koju kažete nije profit 143.000,00 evra, ovo je profit, jer oni su dobit minus rashodi i ostaci 
dobiti. E sad, da li planirate da investirate tamo, to je nesto drugo, ostatak je 143.000,00 evra, to 
je profit, vidi se da ova firma ima ekonomsku stabilnost, moze da se izdrzi, ali smo i ranije bili 
svedoci da su dobili pomoc i opreme od organizacija, mogu sa pokusali da me pronadju, tu 
smo kad god vidimo da su izgubili korak, pomogli smo im, tako da ne podnose rizik od 
bankrota jer od kada je autobuska stanica neće bankrotirati, kao ni ovaj. 
 
Predsjedavajući Skupštine - direktor. 
 
Abedin Kabaši - nije problem u bankrotu, već u tome da se usluga ne oslabi. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Andi Xhuraj. 
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Andi Xhuraj - s obzirom da je zahtjev KRM "Ambienti" od vitalnog značaja za kompaniju, mi 
kao grupa PDK glasamo za njega, ali se nadamo da sljedeće godine neće doći ponovo sa istim 
zahtjevima. Imam još jednu molbu, ako se vratimo na opštinske deponije, neka se cijene vrate 
na ono što su bile prije povećanja. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - direktor 
 
Abedin Kabaši - naravno, kada prenesemo deponiju, i cijena će biti prihvatljiva. 
 
Agron Gaši - hoćete li staviti moj predlog na glasanje, za subvenciju? Neka nam direktor 
pojasni, nemojte izostaviti da su i druge opštine dobile ad hoc, nije bilo planirano. Pitanje je 
proširenja mogućnosti, ako izvršna vlast hoće, daćemo vam još mjesec dana, ako budemo 
transparentniji, doći ćemo sa izvještajima, ali nemojte glasati tek tako. Hvala vam puno! 
 
Predsjedavajući Skupštine - direktor. 
 
Genc Ademaj - daje detaljnija objašnjenja i odgovara na pitanja. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Agron, tako da ne stavljamo na glasanje. Hteo sam da kažem i 
Nimanu da su im plate veoma niske, tako da ste za posao koji zaista rade potpuno u pravu. 
Andi Xhuraj ima riječ. 
 
Andi Xhuraj - samo nešto kratko. Imam samo jedan savjet za direktora, da sljedeći put kada 
bude zahtjeva, pogotovo ovakvog tipa, ne ponovi bahato ponašanje koje je imao prema meni i 
mojoj koleginici. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - da li neko želi da govori? Razmatram ne, onda ću staviti na 
glasanje, ko je za? 
 
 
Nalazimo da je zahtev KRM Ambienti, Operativna jedinica Istok, za podizanje cene usluge 
prikupljanja, transporta i odlaganja otpada usvojilo 25 prisutnih poslanika sa 14 glasova za, 10 
protiv i 1 uzdržan. 
 
Razmatranje tačke 16. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Andi Xhuraj. 
 
Andi Xhuraj - Imam prijedlog koji treba načelno odobriti, ali o imenima ne treba odlučivati 
danas, već ću ih poslati u narednih nekoliko dana. 
 
Predsjedavajući Skupštine – ako hoćete da kažete imena, u redu je, ako ne, ostavljam 
otvorenim, raspravljajte. Haki Podrimaj ima riječ. 
 
Haki Podrimaj - iz LDK predlažemo, za komisiju za dodjelu stipendija, Njomzu Demaja. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Nedžmedin Balaj. 
 
Nexhmedin Balaj - iz AAK-a predlažemo Agrona Gashija. 



 

20 
Procesverbali 

 
Predsjedavajući Skupštine - Florin Drešaj. 
 
Florin Dreshaj - iz LVV-a predlažemo Florina Dreshaja. 
 
Predsjedavajući Skupštine - nastavljamo sa komisijom za žalbe na raspodjelu stipendija. Haki 
Podrimaj ima riječ. 
 
Haki Podrimaj - iz LDK predlažemo Artu Balaj za komisiju za žalbe na dodjelu stipendija. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Agron Gaši. 
 
Agron Gashi - iz AAK predlažemo Nexhmedin Balaj. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Florin Drešaj. 
 
Florin Dreshaj - iz LVV-a predlažemo Nimana Beqiraja. 
 
Predsjedavajući Skupštine - hvala! Ovo su imena iz Skupštine, ostalo je na izvršnoj vlasti. 
 
Razmatranje tačke 17. 
 
Govori predsednik Skupštine - Negjdet Ramaj. 
Negjdet Ramaj, imam nekoliko pitanja za direktora ekonomskog razvoja, 2024. će biti godina 
kada će se završiti asfaltiranje puteva, izgradnja trotoara i javne rasvete u selima Uçë, Cerkolez 
i Zhakovo pošto imamo kontinuirane zahteve od stanovnika za puteve, trotoare itd. Kada će 
biti asfaltirani putevi u selu Rakoš, naselje "Brahimaj" i put koji povezuje naselja "Jahaj" i 
"Idrizaj" Žakovo? Imamo zahtjev stanovnika naselja "Sadrijaj", pet kuća izdvojenih iz sela 
Cerkolez, koji traže proširenje vodovodne mreže u svom naselju nakon što su izostavljeni iz 
sistema i asfaltiranje " Put Kroni i Blini. Put u selu Padalište, mahala "Ahmetaj", put koji 
povezuje Dušku sa Donjim Istokom, dužine 250 m, put od škole Uča do sela Cerkolez. Ulica 
"Liridona" u Dubravi, ulica u naselju "Shalaj" u Zallqu, ovo su zahtjevi koji su upućeni 
stanovnicima prošle godine, ali žele da znaju tačno da li će biti završeni ove godine. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - direktor Genc Ademaj. 
 
Genc Ademaj - za sva ova pitanja, kada dođe prvi Budžetski cirkular u junu, hajde da zajedno 
odredimo prioritete i smatram da je pravo vrijeme da o kapitalnim projektima, što se tiče 
zahtjeva, govorimo kada budemo održavali javne rasprave u junu, javite mi da dođem sa 
prijedlozima, neki od njih koje ste vidjeli su već u planu, ali nisu iz pouzdanih izvora, ali se 
pojavljuju na listi. Dakle, da budem precizniji, zamolio sam vas u junu da dođete da im se 
obratite. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - Negjdet Ramaj. 
 
Negjdet Ramaj- Želim da znam tačno ove zahteve koje su postavili stanovnici i koje je odobrio 
Ekonomski razvoj, koji će biti asfaltirani 2024. godine, oni više ne moraju da postavljaju zahtev. 
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Genc Ademaj - samo imajte na umu, postoje takvi zahtjevi koje nisam ja izdao, to su zahtjevi za 
2020-2021 godinu, tako da sam imao takve zahtjeve i rekli su da smo odobreni, ali nije 
definitivno navedeno da je to je odobreno.ali je rečeno da ću ući u prioritet. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Valbona Demaj. 
 
Valbona Demaj - pozdravlja sve prisutne! Imam molbu od Hendikosa, traze pomoc za minibus 
koji prevozi decu sa posebnim potrebama, imaju zamerku da ovaj mini bus koji imaju vise sedi 
kod majstora nego sto je funkcionalan, taj mini-bus autobusom koji prevozi djecu u centru i 
obrnuto. Oni su zahvalni za prošlu godinu što su sklopili ugovor i pomogli vam za 
psihofizičku i psihološku rehabilitaciju te djece, ali to je njihov zahtjev, može li vam opština 
pomoći sa tim mini-busom. Potrošeno je više od 70%. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - direktor Genc Ademaj. 
 
Genc Ademaj - imamo dobru saradnju sa njima, podržavali smo ih godinama, i ove godine je u 
planu podrška za njihove potrebe. Razgovarali smo i o pitanju vozila koje ima kvar. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Andi Xhuraj. 
 
Andi Xhuraj - Želio sam da čestitam direktoru administracije g. Arben Kabashi, koji je nastupao 
u četiri najbolje opštine u Republici Kosovo. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - Niman Beqiraj. 
 
Niman Beqiraj - Imam dva pitanja i dva zahtjeva. Dva zahtjeva stižu od mještana sela Vrelle. S 
obzirom da smo se sada preselili na novo groblje, smatrali smo da je veoma potrebno da 
napravimo parking koji ima prostora jer učesnici sahrane nisu mogli da parkiraju svoje 
automobile. Drugi zahtjev je trotoar zbog velikog prostora groblja, jer smo u kišnim danima 
vidjeli da je mrtve veoma teško nositi u grob jer je to veliki prostor i zemlja je meka. A druga 
dva pitanja su za trg u Istoku, prošlo je dve godine, a mesta još nisu stigla, kada će stići? I 
sledeće pitanje je da li će male korpe za otpatke biti postavljene na trgu jer se često nađem da ih 
držim u ruci zbog nemogućnosti da ih bacim. I tako ćemo kvadratu dati karakter kakav ima, jer 
trenutno, osim blokade centra, on više nije dipka. Hvala ti! 
 
Predsjedavajući Skupštine - Abedin Kabashi. 
 
Abedin Kabaši - što se tiče parkinga za groblje, nije loše za početak, ali naravno kada sklopimo 
ugovor za održavanje puteva imamo mogućnost da ga proširimo. Što se tiče ulsa i kontejnera, 
mislim da će oni biti postavljeni vrlo brzo i tada ćemo vidjeti njihov učinak. 
 
Predsjedavajući Skupštine - Genc Ademaj. 
 
Genc Ademaj - daje dodatna pojašnjenja. 
 

Predsjedavajući Skupštine Ajše Metaj. 
 
Ajše Metaj - Imam prvo pitanje za vas, da li su pitanja koja se postavljaju 

sistematski dokumentovana negde, da se desilo u dva-tri slučaja da ja i ostali članovi 
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postavljamo ista pitanja. Bilo bi dobro imati dokaze o pitanju na koje je odgovoreno, 
tako da se mogu postavljati druga pitanja. Sledeće pitanje je da li ste počeli da radite na 
nečemu u vezi sa formiranjem seoskih saveta, iako se dosta radilo, nema ništa u tom 
pravcu. Još jedno pitanje, na trgu na ovom putu koji je zatvoren, da li je bilo moguće da 
se ovaj put otvara i zatvara na sat. To je zahtjev, pitali su me građani. To je to. 

 
Predsjedavajući Skupštine - Andi Xhuraj. 
 
Andi Xhuraj - Hteo sam da kontaktiram profesora Ajshe, Nimani je postavio 

pitanje o korpama na novom trgu, ovo pitanje sam podneo prošle godine, ali čak i ako 
Nimani sada postavi isto pitanje, ili u budućnosti to uradi koledž Valbona, jer na 
primjer, za mene nema problema da što je veći pritisak na izvršnu vlast, to je bolje jer je 
posao obavljen. Hvala ti! 

 
Predsjedavajući Skupštine - direktor Genc Ademaj. 
 
Genc Ademaj - Kako ste obavešteni, prošle godine je usvojen Pravilnik o 

osnivanju seoskih saveta, utvrđena je komisija za izbor i raspored. Razlog zašto nismo 
mogli da počnemo prošlu godinu je taj što nismo imali planirani budžet, jer propis 
nalaže plaćanje načelnika vijeća i sada smo podijelili budžet. Sada je preostalo samo da 
se objavi raspored i organizuju izbori koji će se održati u toku godine. 

 
Predsjedavajući Skupštine - Ardita Idrizaj. 
 
Ardita Idrizaj - pozdravlja sve prisutne! Hteo sam da pitam direktora 

Ekonomskog razvoja kada će početi popravka puta „Ledinat“ u selu Luboždë, takođe 
sam hteo da ga pitam da li se očekuje da se ove godine uradi trotoar i osvetljenje od 
Luboždja do Vrellë. Hvala ti! 

 
Predsjedavajući Skupštine - direktor Genc Ademaj. 
 
Genc Ademaj - za ovu godinu popravka puta nije prioritet jer kanalizacija još 

uvek traje, au Luboždju prioritet će ove godine biti put u naselju "Kadaj", a put koji 
povezuje spomen obeležje je malo izazovno jer se u katastarskom stanju pojavljuje jer 
nas onemogućava da realizujemo taj put bez pristanka na eksproprijaciju u slučaju 
potrebe. Moramo kontaktirati tamošnje stanare da vidimo da li se slažu da dio puta koji 
dodiruje obje strane treba s razumijevanjem pustiti, jer je u katastru u lošem stanju. tako 
da se prvo mora riješiti ovo imovinsko pitanje.Što se tiče trotoara planirano je da bude 
asfaltiran, on je u prioritetnom dijelu. Prvo se mora dobiti saglasnost ministarstva, a 
vjerujem da dio toga počinje ove godine. Hvala ti! 

 
Predsjedavajući Skupštine - Andi Xhuraj. 
 
Andi Xhuraj - Ranije sam spomenuo da je danas najviše napadnut direktor javnih 

službi, sada iz "naših napada" želim da istaknem da je on jedan od direktora koji je 
završio najviše projekata. Hvala ti! 
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Predsjedavajući Skupštine Zahvaljujem svima na strpljenju i doprinosu, 
Proglasio je današnji sastanak zatvorenim. 

Hvala na učešću, pozdrav do narednih sastanaka. 
 
                                    Sjednica je završila sa radom u  15:10. 

  
 
zapisničar,                    Predsjedavajući Skupštine, 
 Vjosa Hysenaj                                                                            g.    Enver Rugova 
   



 

   

 

 

 

 

Republika e Kosovës                                                                                                                                                     Komuna e Istogut 

Republika Kosovo                                                                                                                                                            Opština Istok 

Republic of Kosova                                                                                                                                                     Municipality of Istog 
 

_________________________________________________________________________________________________________________ 
 

 

 

OPŠTINA ISTOK 

 

 

 

 

NACRT OPŠTINSKE STRATEGIJE ZA ZAŠTITU OD NASILJA U PORODICI (2024 - 2027) 

I 

AKCIONI PLAN ZA ZAŠTITU OD NASILJA U PORODICI (2024 – 2026) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Februar, 2024 

 

  

 



 

 

 

 

 

 

 

Prijavljivanje slučajeva nasilja u porodici 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kontakti: 

 

 
Besplatan broj 080019999 - Policija Kosova / 

044/049 - 278809 Sigurna kuća / 

039 - 451140 – Centar za socijalni rad / 

192 - Hitni pozivi/ 

            

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

SADRŽAJ 

 

 

 

POGLAVLJE 1:       SAŽETAK UVOD 

 

POGLAVLJE 2:       SVRHA I STRATEŠKI CILJEVI OD STRATEGIJA 

 

POGLAVLJE 3:      ANALIZA STANJA I PROBLEMA OD NASILJE U PORODICI 

 

POGLAVLJE 4:       TRAJANJE IMPLEMENTACIJE STRATEGIJE I INSTITUCIJE UKLJUČENO 

 

POGLAVLJE 5:       AKTIVNOSTI U IMPLEMENTACIJI STRATEGIJE 

 

POGLAVLJE 6:       PLAN MONITORINGA I EVALUACIJE NAPREDAK U IMPLEMENTACIJI 

 

DODATAK 1:          AKCIONI PLAN 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



ZAHVALNICA 

 

 

 

Nacrt – Opštinske strategije za zaštitu od nasilja u porodici (2024 – 2027), jedan je od važnih dokumenata Opštine Istok, čija je izrada usledila 

nakon dugog procesa diskusija i konkretnih doprinosa mnogih relevantnih institucija koje rade na ovoj oblasti. Njihov angažman i doprinos 

dali su rezultate rada koji se nalazi na stranicama ovog značajnog dokumenta za prevenciju nasilja u porodici u našoj opštini.  

Radna grupa za izradu Strategije i Akcionog plana posebno se zahvaljuje opštinskim institucijama na datom doprinosu gde daju prioritet 

merama za prevenciju nasilja u porodici, u ovom slučaju se zahvaljujemo nadležnim direkcijama opštine Istok kao i Koordinacioni mehanizam 

protiv nasilja u porodici. 

 

        

                           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Na osnovu Zakona br. 03/L-040 o lokalnoj samoupravi (Službeni list Republike Kosovo br. 28/2008), na osnovu Zakona br. 08/L-185 o 

prevenciji i zaštiti od nasilja u porodici, nasilja nad Žene i rodno zasnovano nasilje, ........u Nacionalnoj strategiji za zaštitu od nasilja u porodici 

i nasilja nad ženama 2022-2026 i Administrativnom uputstvu (VRK) br. 07/2018 za planiranje i izradu strateških dokumenata i Planovi Akcija. 

 

POGLAVLJE I 

 

SAŽETAK UVOD 

 

Izrada i implementacija Opštinske strategije i Akcionog plana za zaštitu od nasilja u porodici za Opštinu Istok, omogućava koordinaciju 

postojećih napora svih odeljenja i opštinskih upravnih institucija i nevladinih organizacija. Jedini cilj ovih zajedničkih napora je prevencija i 

suzbijanje nasilja u porodici i pomoć adekvatnom razvoju i dobrobiti našeg celokupnog društva. 

 

Prevencija i suzbijanje nasilja u porodici zahteva angažman različitih javnih i privatnih struktura, kako bi se raspravljalo i rešavalo različita 

pitanja kao što su obrazovanje, zdravstvo, socijalne usluge, zapošljavanje, pravosuđe, porodica, deca i stari itd. Sva ova pitanja sadrže probleme 

koji se moraju rešavati kroz razvojne procese društva u celini. Strukture odlučivanja, zajedno sa nevladinim organizacijama, imaju obaveze u 

implementaciji ove strategije, koje proizilaze iz specifičnih funkcija i uloge koju imaju u društvu. 

Ovaj dokument ima za cilj da pruži pomoć u postizanju najviših standarda u rešavanju pitanja nasilja u porodici, kao deo napora Opštine Istok. 

Ova strategija se odnosi na implementaciju i provođenje zakonskog okvira protiv nasilja u porodici u celini, koji, između ostalog, naglašava: 

 

1. Izraditi politike na lokalnom nivou za prevenciju, zaštitu i obezbeđivanje usluge za žrtve i počinioce nasilja u porodici. 

2. Finansijska podrška prihvatilištima koja podržavaju majke sa decom, proporcionalno broju slučajeva iz opštine Istok koji su zbrinuti 

kao žrtve nasilja u porodici 

 

Izrada ove strategije je sprovedena kroz dugotrajan proces učešća, pod rukovodstvom opštine, najviših menadžera i odgovornog osoblja 

različitih direkcija uključenih u proces, zajedno sa svim drugim institucijama na opštinskom nivou. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

POGLAVLJE II 

 

SVRHA I STRATEŠKI CILJEVI OPŠTINSKE STRATEGIJE PROTIV NASILJA U PORODICI 

 

Pored ekonomskih poteškoća, naše društvo se suočava i sa nizom drugih problema nezaposlenosti, demografskih kretanja, različitih koncepata 

o ljudskim vrednostima, koji direktno utiču na nisko učešće žena u odlučivanju i rodnu neravnopravnost. Dakle, naša Opština treba da izradi 

ovu strategiju kroz koju težimo društvu u kojem će svako biti na pravi način poštovan i u mogućnosti da realizuje svoje potencijale, bez nasilja 

i diskriminacije. 

 

Opštinska strategija za zaštitu od nasilja u porodici za opštinu Istok ima za cilj: 

 

 Raditi na prevenciji nasilja u porodici i podizanju svesti u zajednici o negativnim aspektima ove pojave; 

 Poboljšati/izgraditi sistem prikupljanja i razmene podataka između relevantnih aktera; 

 Ojačati mehanizme za najbržu reakciju na slučajeve nasilja u porodici i poboljšati koordinaciju između članova grupe tokom njihovog 

upravljanja; 

 Zagovarati i pratiti implementaciju politika kao i predlagati promene na osnovu najboljih iskustava sa terena. 

 

Područja delovanja i strateški ciljevi ovog dokumenta su: 

 

Područja delovanja A. 

 

ELIMINISANJE RODNIH NEJEDNAKOSTI I NASILJE U PORODICI 
Opštinska strategija do 2027 godine ima za cilj da doprinese promeni pristupa u porodici i društvu za eliminaciju rodne neravnopravnosti i 

nasilja u porodici. 

 

 

Područja delovanja B. 

 

OBRAZOVANJE I INFORMACIJE 

Opštinska strategija do 2027. godine ima za cilj dobro informisanu zajednicu, obrazovanu o pitanjima nasilja u porodici, sa profesionalcima, 

obučenim i pripremljenim za adekvatnu obuku žrtava nasilja u porodici i zajednice uopšte. 

 

Područja delovanja C. 

 

JAČANJE EKONOMSKIH OSNOVA 

Do 2027. godine, općinska strategija ima za cilj prevenciju, zaštitu i reintegraciju kroz ekonomsku podršku i pružanje mogućnosti za dobrobit 

osoba koje su preživele nasilje u porodici i njihovih porodica. 



Područja delovanja D. 

 

OSNAŽIVANJE I MEĐUINSTITUCIONALNA SARADNJA 

Opštinska strategija do 2027 godine ima za cilj bolju koordinaciju za prevenciju, zaštitu žrtava nasilja u porodici i njihovu reintegraciju i 

reintegraciju njihovih porodica u ekonomski i društveni život opštine. 

 

Svaki strateški cilj dalje je raščlanjen na nekoliko specifičnih ciljeva, za koje je izrađen detaljan akcioni plan sa aktivnostima, odgovornim 

institucijama i partnerima, kao i druge procene koje se odnose na rokove implementacije, troškove i plan praćenja. 

 

POGLAVLJE III 

 

ANALIZA STANJA I PROBLEMA NASILJA U PORODICI 

 

Nasilje u porodici nije nova pojava za građane naše opštine, ali i za kosovsko društvo uopšte. Izražen u različitim oblicima i intenzitetima, 

nasleđen je iz prošlosti, ali se danas uočavaju i mnoge nove osobine njegovog izraza. Kratka analiza situacije u opštini Istok pomogla je da se 

razjasni spisak problema i uzroka koji ih izazivaju. 

Uzroci koji utiču na povećanje stope nasilja u porodici su brojni, među kojima spominjemo: 

 

Rodne nejednakosti: Na Kosovu je uloga žena u procesima društvenog, ekonomskog i političkog razvoja veoma važna, iako se i danas 

susrećemo sa vidljivim ili skrivenim rodnim nejednakostima. Na neravnopravan položaj polova utiču niska stopa zaposlenosti žena, poteškoće 

koje imaju u pristupu zdravstvenim uslugama, nizak stepen integracije žena u ekonomiju i mali broj žena na rukovodećim pozicijama u javnoj 

upravi. 

Na Kosovu je stvorena dobra pravna osnova po pitanju rodne ravnopravnosti i preduzeti su vidljivi koraci u unapređenju položaja žena, gde je 

Opština Istok, pored prethodnih godina, zabeležila značajan napredak u unapređenju žena. . Podaci pokazuju veću uključenosti žena u politiku, 

obrazovanje i druge sektore. Međutim, zadovoljavajuća zastupljenost polova predviđena Zakonom o rodnoj ravnopravnosti, koji kaže da je 

ravnopravno učešće žena i muškaraca, u institucijama ili na nivou vlasti, 50% do 50%, još uvek nije postignuto. 

S obzirom na trendove siromaštva, stope nezaposlenosti, za deo stanovništva u opštini Istok, žene ostaju u ranjivijoj poziciji. nepovoljniji u 

odnosu na muškarce u pogledu zaposlenosti, stepena siromaštva, obrazovanja, kao i aktivnog učešća u javnoj i privatnoj sferi.  

 

Rodne nejednakosti u ekonomskoj situaciji: U Opštini Istok, kao i u celoj zemlji, teška ekonomska situacija više opterećuje žene, koje imaju 

najveći broj nezaposlenih i najniži nivo obrazovanja. U 2021 godini ukupan broj zaposlenih u opštinskim institucijama je 195 u državnoj 

službi, od toga su samo 64 žene, uključujući i ne većinske zajednice koje imaju 12 zaposlenih, od kojih su 8 žena i 4 muškarca. Ova cifra 

pokazuje da ekonomska i socijalna situacija nije na zadovoljavajućem nivou . 

 

Socijalni problemi u vezi sa nasiljem u porodici: Rani brakovi su jedan od evidentnih fenomena u opštini Istok koji pogađa i devojčice i 

dečake, iako su devojčice u većem broju i imaju više posledica. Rani brakovi uskraćuju mlade ljude, posebno devojke, obrazovanja i razvoja 

dugoročnih perspektiva. Devojčice rađaju decu u najranijoj dobi, ostaju izolirane od prijatelja, vršnjaka i porodice. Mlade žene ne mogu da 

izlaze same, bez saglasnosti muža ili drugih članova porodice i ne ostvaruju prihode, kao i neravnopravnu podelu porodičnog nasljeđa kao 



ekonomskog faktora, imamo kršenje ljudskih prava i rodnu diskriminaciju od strane nasleđene predrasude i stereotipi, pa ostaju ekonomski 

zavisni i ne odlučuju u porodičnoj ekonomiji. Iz ovih razloga, ove mlade žene su više pogođene nasiljem u porodici. Prema nekim podacima, 

broj predmeta koji su podneti Centru za socijalni rad (CSR) - Istok za davanje saglasnosti za rani brak varira: 

2021. godina: Broj predmeta - 2 

2022. godina: Nije bilo slučajeva 

2023. godina: Broj predmeta - 1 

Broj slučajeva je znatno veći, ali za mnoge od njih nema prijava. 

Nasilje u porodici ima brojne posljedice u zajednici, koje imaju veliki broj neželjenih posljedica: 

Porodična kriza : Unapređenje uloge žene u društvu i njenog položaja u porodici se promenilo u smislu njene veće samostalnosti, preuzimanja 

inicijative, obrazovanja i obuke, činjenice koje su uticale na promenu uloga u porodici i društvu. Kriza porodice u posleratnom periodu na 

Kosovu ima različite uzroke: preseljenje stanovništva iz sela u gradove, prelazak iz proširenih i višečlanih porodica u manje porodice. Takve 

promene se vide kao zaštitni faktori (kada se izbegava patrijarhalni uticaj starijih generacija), ali istovremeno i faktori rizika, kao što je 

nemogućnost zaštite u slučajevima nasilja u porodici podstaknut nezaposlenošću, sukobima i mentalitetom među generacijama itd. 

 

POVEĆANJE RAZVODA U DRUŠTVU: Broj razvoda varira iz godine u godinu. U 2021 godini bila su 24 zahteva za razvod braka, 2022 

godine 38 zahteva, dok su u 2023 godini bila 22 zahteva. Što se tiče porasta broja razvoda iz godine u godinu, nismo mogli da izvučemo 

zaključke, ova statistika je iz Centra za socijalni rad. 

Prema statističkom pokazatelju, broj slučajeva nasilja u porodici prijavljenih Sigurnoj kući, iako ova Sigurna kuća pokriva region Istoka, za 

2021 godinu je ukupno sklonjeno 8 žena i 5 dece, od čega 6 žena i 3 dece iz albanske zajednice, 1 žena i 2 dece iz romske zajednice kao i 1 

žena iz bosanske zajednice. Dok su 2022 godine ukupno sklonjene 3 žene i 2 dece, od toga 1 žena iz albanske zajednice, 1 iz bosanske zajednice, 

1 žena iz romske zajednice. U 2023 godini ukupno je zbrinuto 11 žena i 8 dece, od čega 6 žena iz albanske zajednice, 3 iz romske i 2 iz 

bosanske zajednice, koji su bili izloženi nasilju u porodici, status ovih žrtava nije precizan. definisano, jer ima predmeta koji ostaju i više od 6 

meseci do sudskih odluka. 

 

Na osnovu statistike Kosovske policije, izveštava se da u 2021. godini imamo 73 slučaja nasilja u porodici, od kojih su 63 žrtve ženskog pola 

i 13 muških žrtava , od kojih je 56 iz albanske zajednice, 5 su Aškalije i 15 Egipćani, dok referentna dob uključuje: 

16-20 godina je 7 slučajeva 

20-30 godina je 13 slučajeva 

30-40 godina je 30 slučajeva 

40-50 godina je 16 slučajeva 

50-60 godina je 6 slučajeva 

60-70 godina su 3 slučaja 

70-80 godina su 2 slučaja 

 

Dok se u 2022. godini navodi da smo imali 47 žrtava nasilja u porodici, od kojih je 41 žena i 6 muškaraca, od čega 37 iz albanske zajednice, 1 

Bošnjačke, 2 romske i 6 egipćanske, dok se u starosnoj dobi uključuje: 

0-18 su 3 slučaja 

18-20 su 2 slučaja 



20-30 je 18 slučajeva 

30-40 je 8 slučajeva 

40-50 je 7 slučajeva 

50-60 je 2 slučaja 

70-80 je 1 slučaj 

 

Dok se 2023. godine navodi da smo imali 67 žrtava nasilja u porodici, od toga 49 žena i 18 muškaraca, od čega 49 iz Albanske zajednice, 4 

Bošnjačke, 1 Romske, 3 Aškalija i 9 Egipćana, dok se po vašem uzrastu odnosi: 

0-18 je 15 slučajeva 

18-20 su 2 slučaja 

20-30 je 13 slučajeva 

30-40 je 21 slučaj 

40-50 je 8 slučajeva 

50-60 su 4 slučaja 

60-70 su 3 slučaja 

70-80 su 2 slučaja  

 

S obzirom da je boravak u prihvatilištu "Sigurna kuća" privremen, do 6 meseci, ali se u skloništu dešava da se za konkretniji slučaj sklonište 

produži do 1 godine, ali u zavisnosti od slučaja i do dve godine. Žrtve nasilja u porodici, nakon šestomesečnog boravka, prebacuju se u druga 

skloništa (u drugim regionima Republike Kosovo), gde njihov boravak u svakom skloništu ne traje duže od šest meseci. Tada ove žrtve nasilja 

nemaju izbora, bilo da se vrate u dom svog spola, gde se često dešava da ni njih ne prihvate, ili da se ponovo vrate nasilniku koji je nad njima 

izvršio nasilje, jer ne mogu učiniti drugo rešenje. 

Pored prijavljenog broja, slučajevi nasilja u porodici ostaju prilično izolirani slučajevi i vrlo malo prijavljenih. Iz promena u statistici iz godine 

u godinu, uočava se povećanje prijavljivanja slučajeva nasilja u porodici u odgovarajućim institucijama, čime smo shvatili da je svest građana 

da prijave nasilje značajno porasla u odnosu na prethodne periode. , ali je istovremeno poraslo i poverenje građana u institucije koje se bore 

protiv ove pojave. 

Žrtve nasilja u porodici, prema statistikama iz 2021., 2022. i 2023. godine, uglavnom su žene. 

 

Strah i niska svest o problemima nasilja u porodici : Neprijavljivanje nasilja u porodici od strane žrtava je među najčešćim pojavama, jer 

se smatra sramotom i problemom koji ne bi trebao izlaziti izvan zidova doma. 

  

Neprihvatanje seksualnog nasilja : Zbog stigme i kažnjavanja dolazi do neprijavljivanja nasilja od strane žrtava, te je iz tog razloga seksualno 

nasilje manje prijavljeno ili ga uopće nema u odnosu na fizičko nasilje. 

 

Problemi vezani za nasledstvo: Što se tiče postupaka preispitivanja nasledstva, mnogo puta se dešava da žena uopšte nije obaveštena ili je 

isključena iz rasprave o naslednoj meri, bilo u položaju supruge, majke ili sestre, i na taj način je diskriminisan. Pored toga, nadležni opštinski 

organ za vođenje matične knjige umrlih je dužan da u izvodu iz matične knjige umrlih evidentira imena ženskih i muških naslednika i da 

ocenjeni ne diskriminiše žene. 



POGLAVLJE 4: 

TRAJANJE IMPLEMENTACIJE STRATEGIJE I UKLJUČENIH INSTITUCIJA 

 

Vremenski okvir strategije 

Opštinska strategija za zaštitu od nasilja u porodici zamišljena je kao četvorogodišnja strategija koja će se sprovoditi u periodu 2024-2027. 

 

Provedene i partnerske institucije 

 

Opština Istok je glavna institucija za implementaciju strategije sa nadležnim direkcijama kao i Koordinacioni mehanizam protiv nasilja u 

porodici koji će doprineti promociji zakona za zaštitu od nasilja u porodici, kao i zaštite nasledstva i porodice, informacije koje utiču na 

prevenciju nasilja u porodici. ovaj fenomen. Ova tela imaju dužnost da promovišu jednake mogućnosti za sve, bez obzira na spol, veru, etničku 

pripadnost, godine i rasu, da promovišu vrednosti za ljudska prava, kao i da se staraju o implementaciji standarda i izveštavanju o njihovom 

ostvarivanju. 

 

Među ostalim institucijama uključenim u implementaciju pojedinih elemenata ove strategije su: 

Kosovska policija, Opštinski odbor za bezbednost zajednice - OOBZ, Lokalni savet omladinske akcije, NVO. 

 

Zavod za zapošljavanje: U koordinaciji sa Centrom za socijalni rad vrši evidenciju i evidenciju lica koja su prijavljena Zavodu, a koja su bila 

izložena nasilju u porodici. Ovim osobama kao tražiteljima posla nudi se: stručno savetovanje, informacije o mogućnostima zapošljavanja, 

priprema i posredovanje pri zapošljavanju, informacije o stručnom osposobljavanju i prekvalifikaciji u cilju pripreme za potrebe tržišta rada. 

 

Branitelj žrtava koji blisko sarađuje sa drugim institucijama koje pružaju pomoć žrtvama nasilja u porodici, i drugih vidova nasilja ili trgovine 

ljudima i sl., kao što su Policija, PSC, Tužilaštvo, Sud, KKMF, Bolnica, Prihvatilište, itd. Među njegovim dužnostima je da informiše žrtvu o 

zakonskim pravima predviđanim važećim zakonima za nasilje u porodici, da pripremi žrtvu za sudske rasprave, da je prati tokom saslušanja u 

Tužilaštvu i Sudu, itd. 

 

POGLAVLJE 5: 

 

AKTIVNOSTI U IMPLEMENTACIJI STRATEGIJE 

 

(Akcioni plan ove strategije nalazi se u prilogu 1.) 

 

Ostvarivanje strateških ciljeva ove Strategije planirano je da se realizuje kroz njihovu dekompoziciju na nekoliko konkretnih ciljeva sa 

relevantnim aktivnostima. 

 

Aktivnosti u Akcionom planu su navedene prema tri osnovna stuba definisana u Akcionom planu Kosova: Prevencija, Zaštita i Reintegracija. 

U cilju postizanja ciljeva ove Strategije, navedene su i aktivnosti prema prioritetu za implementaciju: 

 



Kratkoročno : aktivnosti od velikog značaja koje se moraju realizovati u kratkom roku od 6 meseci - 1 godine. To može biti uspostavljanje i 

jačanje institucija za rešavanje nasilja u porodici, pitanja jačanja zaštite itd. 

 

Srednjoročno: važne aktivnosti koje treba realizovati u periodu od 1-2 godine. Među takvim aktivnostima mogu biti i one koje zahtevaju 

sredstva, koja moraju obezbediti institucije odgovorne za implementaciju ove strategije. 

 

Dugoročno: navedene su sve aktivnosti koje imaju za cilj dugoročnu konsolidaciju i održivost podrške žrtvama nasilja u porodici, kvalitetne 

usluge itd. 

 

Tekuće aktivnosti : su aktivnosti koje će provoditi institucije implementacije i partnerske institucije na kontinuiranoj osnovi, kao dio svog 

rada. Među njima možemo spomenuti aktivnosti vezane za prevenciju, informisanje i podizanje svijesti zajednice. 

 

Specifični ciljevi i neke od aktivnosti planiranih u Akcionom planu su navedeni u nastavku: 

 

 

PODRUČJE DELOVANJA – 

A. ELIMINISANJE RODNIH NEJEDNAKOSTI I NASILJA U PORODICI 

 

Specifični cilj A.1. 

 

Uklanjanje rodnih stereotipa za borbu protiv nasilja u porodici: 

 

Aktivnosti: 

- Kampanja podizanja svesti i medijska informativna kampanja za širu javnost u opštini Istok 

- Obuke za rodnu ravnopravnost i nasilje u porodici sa predstavnicima opštinskih institucija 

Specifični cilj A.2 . 

 

Podizanje svesti žena i mladih, institucija i nevladinih organizacija o posljedicama nasilja u porodici i rodnoj nejednakosti. 

 

Aktivnosti: 

- Kampanja (drama na temu rodne ravnopravnosti i nasilja u porodici, predavanja, eseji i slike sa mladima i raznim interesnim 

grupama) 

- Sastanci sa ženama i devojkama u selima o njihovim zakonskim pravima, sa fokusom na nasilje u porodici. Tokom sastanaka 

će se deliti informacije i materijali. 

- Otvorene debate i TV emisije o nasilju u porodici, sa predstavnicima institucija i nevladinih organizacija 

 

 



Specifični cilj A.3. 

 

Jačanje uloge žena u društvu kroz unapređenje i povećanje broja žena na pozicijama odlučivanja 

 

Aktivnosti: 
- Razmjena uspešnih iskustava žena na rukovodećim pozicijama tokom sastanaka sa ženama i zajednicom 

 

PODRUČJE DJELOVANJA – 

B. OBRAZOVANJE I INFORMACIJE 

 

Specifični cilj B.1: 

 

Svest učenika i roditelja nižeg i višeg srednjeg obrazovanja o pitanjima nasilja u porodici i LMDHF-a 

 

Aktivnosti: 
- Informativne aktivnosti kroz mehanizam koordinacije, u okviru lekcija i letaka, brošura i dr. 

- Informisanje roditelja o mehanizmu koordinacije preko prosvetnih službenika 

- informativno-edukativne aktivnosti u okviru programa školskih aktivnosti uz učešće učenika (časovi, kampanje, leci) 

 

Specifični cilj B.2: 

 

Podizanje kapaciteta nastavnika građanskog vaspitanja u vezi sa nasiljem u porodici i njegovim tretmanom 

 

Aktivnosti: 

- Organizovanje obuka za nastavnike građanskog vaspitanja o pitanjima nasilja u porodici 
- Organizovanje razmjene iskustava kroz studijske posete specijalista iz ove oblasti 

Specifični cilj B.3: 

 

Smanjenje broja učenika koji napuštaju nižu i višu srednju školu zbog nasilja u porodici, u ruralnim područjima ili različitim zajednicama 

 

Aktivnosti: 

- Provođenje sociološkog istraživanja o glavnim uzrocima napuštanja škole od strane učenika 

- Podizanje svesti kroz lidere zajednice i posrednike kroz sastanke i rad sa određenim porodicama koje pokazuju probleme nasilja u 

porodici 

- Primena zakonskih mera koje sankcionišu napuštanje škole 

 

 

 



PODRUČJE DELOVANJA – 

C: JAČANJE EKONOMSKOG BAZA 

 

Specifični cilj C.1: 

 

Ekonomsko osnaživanje žrtava nasilja u porodici u podršci zapošljavanju i samo zapošljavanju 

Aktivnosti: 
- Registracija, identifikacija i orijentacija žrtava nasilja u porodici 

- Pružanje saveta oko prezentacije dokumentacije za uspešnu primenu prema tržištu rada 

- Izrada podzakonskog okvira, kroz donošenje odluke na opštinskom nivou, za oslobađanje od opštinskih taksi za slučajeve nasilja u 

porodici u slučajevima otvaranja novog biznisa 

 

Specifični cilj C.2: 

 

 Socio-ekonomska podrška žrtvama nasilja u porodici 

 

Aktivnosti: 
- Pružanje obuke za profesionalni razvoj, informacije o poslovnim mogućnostima 

- Pružanje ekonomske podrške posebnim fondom opštine 

- Dodela subvencija za porodice na selu kroz dodelu subvencija za poljoprivredu kao i otvaranje malih preduzeća 

- Podrška skloništu, povećanje kapaciteta zbog broja zaštićenih lica nije bilo dovoljno za pružanje usluga i podrške žrtvama nasilja u 

porodici, kao i saradnju sa mehanizmima koji se bave pitanjima nasilja u porodici 

Specifični cilj C.3: 

 

Stambeno rešenje za žrtve nasilja u porodici 

 

Aktivnosti: 

- Pružanje ekonomske podrške kroz plaćanje zakupnine za nerešene slučajeve 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



PODRUČJE DJELOVANJA – 

 

D: OSNAŽIVANJE I MEĐUINSTITUCIONALNA SARADNJA 

 

Specifični cilj D.1: 

 

Jačanje mehanizma koordinacije na opštinskom nivou 

 

Aktivnosti: 
- Sastanci sa vodećim strukturama opštine kako bi se razjasnile uloge i odgovornosti 

- Periodični sastanci Koordinacionog mehanizma protiv nasilja u porodici radi razmjene informacija i koordinacije aktivnosti 

 

Specifični cilj D.2: 

 

Podizanje svesti za što raniju identifikaciju situacija rizika od nasilja u porodici od strane svake institucije i planiranje preventivnih mera 

 

Aktivnosti: 
- Identifikacija slučajeva nasilja u porodici 

- Registracija na osnovne datume i procena potreba preživelih nasilja u porodici 

POGLAVLJE 6 

 

PLAN PRAĆENJA I EVALUACIJE NAPRETKA IMPLEMENTACIJE 

 

Opština Istok i relevantna odeljenja su dužni da prate i sprovode ovu strategiju u ovom dokumentu. 

 

Institucije nadležne za realizaciju njegovih aktivnosti, kao i partneri, dužni su redovno obaveštavati kancelariju predsednika - putem podataka 

o ostvarenju ciljeva i realizaciji definisanih aktivnosti. 

 

Najmanje jednom godišnje načelnik izveštava Skupštinu opštine o napretku u implementaciji strategije prema indikatorima definisanim za 

svaki strateški pravac. 

 

 

 

 

 

 

 



DODATAK 1: 

AKCIONI PLAN 

 

Opština Istok 

 

AKCIONI PLAN ZA ZAŠTITU OD NASILJA U PORODICI 

(2024. – 2026.) 

PODRUČJE DJELOVANJA - A. ELIMINACIJA RODNIH NEJEDNAKOSTI I NASILJA U PORODICI 

Lokalna strategija do 2026. godine ima za cilj promeniti pristup porodici i društvu kako bi se eliminisala rodna nejednakost i nasilje u 

porodici 

  

Specifični ciljevi događaji 

 

Vreme implementacije 

stubovima : prevencija , 

zaštita , integracija 

Prema vremenu 

implementacije:  

KR - Kratkoročno, 

SR – Srednjoročno; 

DR – Dugoročno 

Tekuća aktivnost, 

Indikator uspeha Institucije 

odgovorna za 

implementaciju 

A.1. Uklanjanje rodnih 

stereotipa za borbu protiv 

nasilja u porodici 

1.1 Kampanja podizanja svesti i 

medijska informativna kampanja 

za širu javnost u opštini Istok 

P+M+R 

 

KR+SR 

Od oko 39.200 

stanovnika, njih oko 

30% primilo je 

poruku i postalo deo 

aktivnosti podizanja 

svesti 

Odgovorna 

institucija: 

 

Sektor za ljudska 

prava i zajednice, 

CSR 

 

Partnerske institucije: 

opština 

NVO 

Lokalni mediji 

1.2 Obuke o rodnoj 

ravnopravnosti i nasilju u 

porodici sa predstavnicima 

lokalnih institucija 

P+M+R 

 

KR 

 

A.2. Podizanje svesti žena 

i mladih, institucija i 

biznisa o posljedicama 

nasilja u porodici i rodnoj 

neravnopravnosti 

2.1 Kampanja (drama, sa temom 

rodne ravnopravnosti i nasilja u 

porodici, predavanja, eseji i slike) 

sa mladima 

P 

 

Tekuća aktivnost 

 

Povećanje procenta 

svesnih žena i 

devojaka sa 30% na 

45% 

Odgovorna 

institucija: 

 

NVO 

 

Partnerske institucije: 

opština 



posao 

donator 

 

A.3. Jačanje uloge žena u 

društvu kroz promociju i 

povećanje broja žena na 

pozicijama odlučivanja 

3.1 Razmena uspešnih iskustava 

žena na rukovodećim pozicijama 

tokom sastanaka sa ženama i 

zajednicom 

 

 

Tekuća aktivnost 

 

Povećanje broja žena 

na rukovodećim 

pozicijama do 50% 

Odgovorna 

institucija: 

 

opština 

Predsednik opštine 

Jedinica za 

upravljanje ljudskim 

resursima 

Sektor za ljudska 

prava i zajednice 

PODRUČJE DJELOVANJA – B. OBRAZOVANJE I INFORMACIJE 

 

Lokalna strategija do 2026. godine ima za cilj dobro informisanu zajednicu, obrazovanu o pitanjima nasilja u porodici, sa obučenim i 

pripremljenim stručnjacima za prevenciju, prepoznavanje i kvalifikovanje za adekvatan tretman žrtava nasilja u porodici i zajednice 

u celini. 

Specifični ciljevi Aktivnosti 

 

Povezanost sa nacionalnom 

strategijom i vreme 

implementacije po stubovima : 

prevencija , zaštita , 

Reintegracija 

Prema vremenu 

implementacije: 

KR – kratkoročno, 

SR – Srednjoročno; 

DR – Dugoročno 

Tekuća aktivnost 

Indikator uspeha Institucija 

odgovoran za 

implementaciju 

B.1 Svest učenika i roditelja 

AMU i AML o pitanjima DHF 

i LMDF 

1.1 Informativne aktivnosti 

kroz mehanizam 

koordinacije, u okviru lekcija 

i letaka, brošura itd. 

C+M+R 

 

Tekuća aktivnost 

 

Do 2026. godine, oko 

50% učenika i 

roditelja je svesno 

LMDF i DHF 

Odgovorna 

institucija: 

 

Koordinacioni 

mehanizam 

protiv nasilja u 

porodici 

 



1.2 Informisanje roditelja o 

mehanizmu koordinacije 

preko prosvetnih službenika 

P 

 

Tekuća aktivnost 

 

Partnerske 

institucije: 

 

Uprava za 

obrazovanje, 

NVO 
1.3 Informativne i 

edukativne aktivnosti u 

okviru programa školskih 

aktivnosti uz učešće učenika 

(časovi, kampanje, posteri) 

P 

 

KR + SR 

 

B.2 Profesionalni razvoj 

nastavnika građanskog 

vaspitanja u vezi sa DHF-om i 

njegovim tretmanom 

2.1 Organizacija treninga za 

nastavnike građanskog 

vaspitanja o pitanjima DHF-

a 

P 

 

Tekuća aktivnost 

 

Do 2026. godine 30% 

časova građanskog 

vaspitanja biće 

posvećeno temama 

DHF-a 

Odgovorna 

institucija: 

 

Direkcija za 

obrazovanje 

 

Partnerske 

institucije: 

NVO 
2.2 Osnivanje didaktičkih 

centara integrisanih sa 

posebnim programima za 

obuku o pitanjima DHF-a 

P 

 

AM 

 

2.3 Organizacija studijskih 

poseta radi razmjene 

iskustava sa zemljama 

regiona 

P 

 

AM 

B.3 Smanjenje broja učenika 

koji napuštaju osnovnu i 

srednju školu kao rezultat 

DHF-a, u ruralnim područjima 

ili različitim zajednicama 

3.1 Sprovođenje sociološkog 

istraživanja o glavnim 

uzrocima napuštanja škole 

od strane učenica iz porodica 

u kojima se praktikuje nasilje 

C+M+R 

 

KR 

 

Do 2026. broj 

studenata koji 

napuštaju stručno 

obrazovanje opada sa 

5% na 3% 

Odgovorna 

institucija: 

 

Direkcija za 

obrazovanje 

 

Partnerske 

institucije: 

Koordinacioni 

mehanizam 

3.2 Podizanje svesti kroz 

lidere zajednice i posrednike 

kroz sastanke i rad sa 

određenim porodicama koje 

C+M+R 

 

KR+SR 

 



 

 

 

predstavljaju probleme DHF-

a 

protiv nasilja u 

porodici 

Centar za 

socijalni rad 3.3 Praćenje primene 

zakonskih mera koje 

sankcionišu napuštanje škole 

 

P+M 

 

KR+SR 

PODRUČJE DELOVANJA – C. JAČANJE EKONOMSKIH OSNOVA 

 

Lokalna strategija do 2026. ima za cilj prevenciju, zaštitu i reintegraciju kroz ekonomsku podršku i pružanje mogućnosti za 

dobrobit preživelih od DHF-a i njihovih porodica. 

 

Specifični ciljevi Aktivnosti 

 

Povezanost sa Nacionalnom 

strategijom i vreme 

implementacije po 

stubovima : prevencija , 

zaštita , integracija 

Prema vremenu 

implementacije:  

KR - Kratkoročno, 

SR – Srednjoročno; 

DR – Dugoročno 

Tekuće aktivnosti 

Indikator uspeha Institucije 

odgovoran za 

implementacij

u 

C.1 Ekonomsko osnaživanje 

žrtava nasilja u porodici u 

podršci zapošljavanju i samo 

zapošljavanju 

 

 

1.1 Registracija, 

identifikacija i orijentacija 

žrtava DHF-a u blizini 

opštine 

 

M+R 

 

SR 

 

U roku od 3 godine 

sistem registracije i 

orijentacije postao je 

funkcionalan u 

skladu sa 

nacionalnim 

standardima u 

procesu 

institucija : 

 

opština 

 

 

Partnerske 

institucije: 

 

Centar za 

socijalni rad 

1.2 Pružanje saveta o 

prezentaciji dokumentacije 

za uspešnu primenu prema 

tržištu rada 

 

M+R 

 

Tekuća aktivnost 

 



1.3 Izrada podzakonskog 

okvira, kroz donošenje 

odluke na opštinskom 

nivou, za oslobađanje od 

opštinskih taksi u 

slučajevima otvaranja 

novog biznisa 

 

M+R 

 

KR 

 

Zavod za 

zapošljavanje 

donator 

 

Prema definiciji 

nacionalnog 

standarda 

C.2. Socio-ekonomska 

podrška preživelima DHF-a 

2.1 Pružanje obuke za 

profesionalni razvoj, 

informacije o poslovnim 

prilikama 

M+R 

 

Tekuća aktivnost 

 

50% žena koristi 

usluge u ovoj 

kategoriji 

Odgovorna 

institucija: 

 

opština 

Uprava za 

socijalnu zaštitu 

Direkcija za 

ekonomski 

razvoj 

Sektor za 

ljudska prava i 

zajednice 

 

Partnerske 

institucije: 

NVO - da 

donatori, 

 

 

2.2 Pružanje ekonomske 

podrške posebnim fondom 

od strane opštine 

M+R 

 

AM 

 

2.3 Dodjela subvencija za 

porodice u ruralnom 

području kroz dodjelu 

subvencija i podršku 

malim preduzećima 

Q+M+R 

 

AM 

 

2.4 Podrška skloništu 

"Sigurna kuća" za pružanje 

usluga i podršku 

preživjelima DHF-a 

M+R 

 

Tekuća aktivnost 

 

C. 3. Srednjoročno stambeno 

rješenje za slučajeve 

preživjelih od DHF-a 

3.1. Plaćanje zakupnine za 

sklonište za žrtve nasilja u 

porodici 

M+R 

 

Tekuća aktivnost 

 

 Odgovorna 

institucija: 

opština 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3.2 Pružanje ekonomske 

podrške kroz plaćanje 

zakupnine za neizabrane 

slučajeve 

M+R 

 

AM 

 

Partnerske 

institucije: 

 

donator 

 

 



 

 

 

PODRUČJE DJELOVANJA – D. OSNAŽIVANJE I MEĐUINSTITUCIONALNA SARADNJA 

 

Lokalna strategija ima za cilj da do 2026. godine ima funkcionalne i dobro koordinisane institucije za prevenciju i zaštitu žrtava 

nasilja u porodici i njihovu reintegraciju i reintegraciju njihovih porodica u ekonomski i društveni život opštine. 

  

 

Specifični ciljevi događaji 

 

Povezanost sa nacionalnom 

strategijom i vreme 

implementacije po stubovima : 

prevencija , zaštita , 

reintegracija 

Prema vremenu 

implementacije: 

ASH – kratkoročno, 

AM – Srednjoročno; 

AGJ – Dugoročno 

Tekuće aktivnosti 

Indikator uspeha INSTITUCI

JE 

odgovoran 

za 

implementac

iju 

D.1 Institucionalizacija 

Koordinacionog mehanizma 

protiv nasilja u porodici na 

nivou opštine 

 

 

1.1 Sastanci sa vodećim 

strukturama opštine kako bi se 

razjasnile uloge i odgovornosti 

  

Q+M+R 

 

KAO 

Najmanje 4 sastanka 

organizovana godišnje 

kao i sastanci 

Odgovorna 

institucija: 

 

Koordinacion

i mehanizam 

protiv nasilja 

u porodici-

Koordinator 

1.2 Periodični sastanci 

Koordinacionog mehanizma 

protiv nasilja u porodici radi 

razmjene informacija i 

koordinacije konkretnih akcija. 

 

Q+M+R 

 

Tekuća aktivnost 

 

 

D.2 Povećanje svesti za što 

raniju identifikaciju rizičnih 

situacija za DHF od strane 

svake institucije i planiranje 

preventivnih mera 

2.1 Izrada posebnih obrazaca 

za prijavu rizičnih slučajeva za 

DHF i identifikovanih 

slučajeva 

P+M 

 

KAO 

Institucije opštine će do 

kraja 2026. godine 

uspostaviti sistem 

identifikacije, 

registracije i procene 

slučajeva DHF-a. 

Odgovorna 

institucija: 

 

Koordinacion

i mehanizam 



 

 

 

 

 

2.3 Identifikacija uzroka koji 

prethode slučajevima DHF-a 

kroz analizu kroz ankete u 

školama, zdravstvenim 

ustanovama, medijske diskusije 

sa specijalistima 

P+M 

 

AG 

protiv nasilja 

u porodici 

Centar za 

socijalni rad 

policija 

 

 

 

Partnerske 

institucije: 

 

NVO, škola 

Podaci o uzrocima i 

situaciji se prikupljaju 

periodično 

2.4 Planiranje rada i 

institucionalna podrška za 

najugroženije grupe za DHF 

(uključujući starije, mlade i 

osobe s invaliditetom) 

Q+M+R 

 

AG 

Broj 

potpomognuti/rehabilitir

anih slučajeva 


